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Egy nap a koraszülöttekért

Mézes hetek, avagy édes élet az oviban

Városunkban is megrendezték az ünnepet a Világnapon

emlékezetes Fókuszban

Sportcsarnokátadás nyereményesővel Hulladékhelyzet 
sokadszorraÚjabb lépéssel közelebb a zöld Város felé 

November 17-e az egész világon a 
koraszülöttek napja, azoké az aprósá-
goké, akik életük első perceit a túlélés 
küzdelmeiben töltik. Idén először 
Soltvadkert is csatlakozott a világ-
naphoz, hiszen városunkban is több 
koraszülött lát napvilágot. A Tündér-
kéz Jótékonysági Egyesület elnöke, 
Cseke-Kutasi Katalin szorgalmazta 
és kezdeményezte a helyi programot, 
mivel több család is felkereste ezzel a 
kéréssel. Aztán már majdnem feledés-
be is merült, de az internet világában 

semmi sem lehetetlen, sok biztatás és 
rekordszervezés után szép számmal 
összejöttek a Városháza előtt. Kati 
nagy segítségére volt Pálinkás Szilvia, 
akinek kislánya szintén koraszülött. 
Szilvi segített támogatókat keresni, 
ötletelni, illetve személyes egyezteté-
sekben is szerepet vállalt.  Hatalmas 
feladat, de méltó megemlékezés volt, 
ahol Lehoczki Ferenc polgármester is 
köszöntötte a résztvevőket és beszélt 
az élet öröméről, amit a gyermekáldás 
jelent a családban, valamint azokról 
a kétségekről is, amelyek a szülőket 
gyötrik egy-egy problémás helyzetben, 
mint amilyen például a koraszülés is. 
Mint mondta, az orvostudomány, az 
élni akarás és persze az isteni gondos-
kodás átsegíti a nehézségeken a gyere-
keket, és néhány év múltán már nyo-
ma sincs a kezdeti kétségbeesésnek.
Megköszönte a szervezőknek, hogy 
újabb, közösséget teremtő összefogás-

sal teremtettek alkalmat a találkozás-
ra, a közös élmények feldolgozására.  
A szervezők minden támogatónak 
nagyon köszönik a felajánlásokat, és 
annyit biztos tudhatunk, hogy Kati-
nak már most megvan a jövő évi prog-

ramtervezete a koraszülött világnapra. 
Tehát már most mindenki beírhatja 
2019. november 17-ét a naptárba, és 
egészen biztos, hogy új élményekben 
lehet majd részünk.

Supka Éva 

A soltvadkerti evangélikus óvodában 
november 23-án „méznapot” tartot-
tak. A mézes reggelinek már hagyo-
mányai vannak az óvodában, hiszen 
harmadik alkalommal rendezték meg 
ezt a programot.

Az intézmény vezetője, Lakatosné 
Hachbold Éva elmondta, hogy az 
óvoda minden csoportja és a dolgozók 
is részt vettek a program lebonyolítá-
sában. A gyermekek ezen a napon 
vajas kalácsot fogyaszthattak mézzel  

meglocsolva. A fiatalok a délelőtt 
folyamán megismerkedhettek a méz-
készítés folyamatával, és sok érdekes-
séget tanulhattak meg a méhekről 
is. A kicsik Haskóné Nyúl Mónika 
soltvadkerti méhesz jóvoltából nem 
csak többfajta mézet kóstolhattak 
meg, hanem felvehették a méhésze-

ket védő kalapokat, ruhákat is. Az 
óvodai étkezés során nagy hangsúlyt 
fektetnek az egészséges életmódra ne-
velésre, melyben a méz is szerepet kap 
a mindennapokban. Az intézmény 
néhány évvel ezelőtt „zöld óvoda” lett, 
amelynek szerves része az egészséges 
életmódra nevelés.

Eseménydús volt a novem-
ber, több projekt is lezárult, 
melynek ünnepélyes átadását 
a hónap végére időzítették. 
A felújított sportcsarnok teljes 
energetikai korszerűsítése le-
hetővé teszi, hogy egy lépéssel 
még közelebb kerüljön Solt-
vadkert a Zöld város „minősí-
tés” felé, amelynek az energia-
tudatos intézményüzemeltetés 
alapfeltétele. 

A város vezetése mellett megtisztelte 
a programot Kicsiny László, a Bács-
Kiskun Megyei Területfejlesztési 
Nonprofit Kft. vezetője is. 
Dr. Viszkók Zoltán jegyző, a beruhá-
zás szakmai vezetője után Lehoczki 
Ferenc polgármester köszöntötte a 
jelenlévőket, és a könyvek könyvéből 
vett idézettel szólította meg a hallga-
tóságot, miszerint mindennek rendelt 
ideje van. 
Úgy tűnik, a jól ismert ige értel-
mében most az aratás, az ünneplés 
idejét éljük, hiszen nem mindennapi 
fejlesztés történt azon az objektumon, 
amit 1986-ban adtak át, és amely la-
kossági összefogás révén szolgálta a 
sportkedvelőket. Szinte hihetetlen, 
hogy akkoriban tizenhárom millió 
forintból épült fel a sportcsarnok, 
most ennek többszörösébe került a 
felújítás: több mint nyolcvanmillió 
forintot fordított korszerűsítésre az 

önkormányzat, melyre egy pályá-
zat biztosított lehetőséget. Külső 
szigetelés, akadálymentesítés, fűtés-
korszerűsítés valósult meg ezúttal, 
de a korábbi években számos egyéb 
kisebb-nagyobb beruházás történt. 
A tervek azonban nem fogytak el, 
hiszen a belső teret, a padlózatot is 
szeretnék felújítani újabb pályázati 
forrásból, és a vizesblokkok korsze-
rűsítése is várat magára.   
Kicsiny László azt hangsúlyozta, 
hogy a Bács-Kiskun Megyei Önkor-
mányzat rendkívül fontosnak tartja 
a megye településeinek fejlesztését, 
felzárkóztatását, 63 milliárd forint 
felosztása, koordinációja történt a 
szervezet által, melyből jelentős ösz-
szeg jutott Soltvadkertre.
Az ünnepség kettősségét az adta, 
hogy egyidejűleg zárult a belterületi 
kerékpárút beruházása is. Ennek 
kísérőprogramjaként még az ősszel 

kerékpáros ügyességi versenyt szerve-
zett a Gyöngyház Kulturális Központ. 
Mintegy 250 gyermek vett részt a 
programban, melynek eredményhir-
detését is most tartották meg. Pájer 
Ildikó igazgató beszélt az esemény 
részleteiről, előzményeiről, megkö-
szönte a társszervezők közreműködé-
sét, a partnerséget: így az iskolának, 
az óvodáknak, a pedagógusoknak, az 
Országos Mentőszolgálat Kiskőrösi 
Kirendeltségének, Soltvadkert Város 
Tűzoltó Parancsnokságának és a 
Kiskőrösi Rendőrkapitányságnak.  
A felsorakoztatott kerékpárok igen-
csak nagy lázban tartották a gyereke-
ket, hiszen minden oviba és minden 
osztályba került egy-egy értékes 
nyeremény. 
Megható pillanatok tanúi is lehettünk 
Kriszt Árminnak köszönhetően, 
melynek részleteit a 9. oldalon olvas-
hatják el.  

Ismét felvetődött a hulladékud-
var működése, a szemét lerakása. 
Kevesen tudják ugyanis, hogy 
szerdánként szünnap van a hul-
ladékudvarban, amit egészen 
egyszerűen a szabadság kiadása 
tesz szükségessé. Tehát a hivatalos  
nyitvatartás szerint hétfőn és va-
sárnap, illetve szerdán tartanak 
zárva. A többi napokon változat-
lanul viheti a vadkerti lakosság 
az otthoni tárolóba nem férő 
hulladékot. Amint azt a képviselő-
testületi ülésen Temerini Ferenc 
alpolgármester részletesen elmond-
ta, a szétválogatott állapotban  
kivitt műanyag, üveg, papír, ita-
los doboz továbbra is ingyenesen 
lerakható. Ha nincs szétválogat-
va, akkor fizetni kell az elhelye-
zésért. Fontos tudnivaló, hogy 
korlátozott számban lehet kivinni 
lomot (bútort, szövetféléket), de 
évente egyszer előzetes bejelen-
tésre elszállítják minden ingat-
lantól az efféléket is ingyenesen.  
Építési törmelék, zöld hulladék 
éves szinten 1 m3-ig vihető ki. Az is 
tapasztalat, hogy a zöldhulladékot 
átlátszó nylonba téve elviszik a szál-
lítási napokon.

Az alpolgármester azt is hangsú-
lyozta, hogy a környezettudatos 
életmód kialakításának fontos-
ságára való tekintettel vállalta az 
önkormányzat, hogy külön kon-
ténert tart fenn lakossági célra,  
arra számítva, hogy megszűn-
nek az illegális szemétlerakók, 
amelyek gyakran még a városban 
is kialakultak a szelektív hulla-
dékszigetek körül. Most a piacté-
ren még mindig van lehetőség a 
szelektív hulladék elhelyezésére,  
a kamerával megfigyelt terüle-
ten minden szabálysértés visz-
szakövethető. Annyi bizonyos, 
hogy óriási szemléletváltásra van 
szükség ahhoz, hogy mindenki 
érezze a környezet védelmének 
felelősségét, hiszen még mindig 
sok a határban, árkokban a ki-
dobott zsák, sok esetben zsákok,  
amelyekkel többet kell autózni, 
mintha a hulladékudvarba venné 
egyenesen az irányt az illető. 

A város honlapján érdemes tájéko-
zódni az aktuális változásokról.

–sé–
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Díjnyertes Szekeres Pálinkák

Márton-napi libalárma Soltvadkerten

turizmust erősítő beruházásra készülnek 

Fejlődő

Impozáns díszterem, 
új könyvtár az iskolában 

Márton-napi bormustra tizedszer
rekord éVet zártak a borászatok 

A soltvadkerti Szekeres Pálinkák rendszeres résztvevői a kü-
lönböző rendezvényeknek és versenyeknek. A cég pálinkái a 
közelmúltban két versenyen is igen szép eredményeket értek el.  
A megmérettetésekről Szekeres Sándor cégvezető elmondta, hogy 
Kárpát-medencei Pálinka- és Párlatversenyen a benevezett kilenc 
pálinkájukból hét érmes díjazásban részesült. 

A november közepén Kecelen 
megrendezett eseményen a 
hazaiak mellett érkeztek 
nedűk Szerbiából, Bul-
gáriából, Romániából és 
Szlovákiából is, így igen 
erős, nemzetközi me-
zőnyben voltak sikeresek 
a Szekeres Pálinkák.
Ezt követően november 
24-én volt a Mórahalmi 
Pálinka- és Párlatverseny 
eredményhirdetése. A versenyre 
250 minta érkezett, melyek között a 

Szekeres Pálinka hat nedűvel 
képviseltette magát. Az in-

dulók Magyarország déli 
részéről, Szerbiából és 
Romániából érkeztek. 
A Szekeres Pálinkák 
közül a Cabernet 
Törköly, a Bodza és 
a Cserszegi Fűszeres 

ezüstérmet, a Birsalma, 
az Irsai Olivér Törköly és 

az Irsai Olivér Szőlő pálinka 
pedig aranyérmes díjazásban 

részsült. A verseny legjobb pálinkája 

díjat is elhozta a Szekeres Pálinka, 
mivel ezt a kitüntető címet a cég Irsai 
Olivér Szőlő pálinkája kapta. 
A cégvezető szerint a pálinkafogyasz-
tók körében egyre népszerűbb a régi 
irányvonal, és a kisüsti, 50 alkoholfok 
körüli termékeket keresik. Elmond-
ható, hogy a vásárlók igényei megnö-
vekedtek, nagy a verseny a piacon, és 

csak magas minőségű pálinkát lehet 
a palackokba tölteni. Mint az utóbbi 
években az már megszokható volt, a 
cég az idén is készít valami újdonsá-
got, mely most a Galagonya Pálinka 
lesz. A terveik között szerepel a pálin-
katurizmusban való részvétel is egy 
soltvadkerti impozáns kóstolóhelyiség 
kialakításával.                                      FT 

Hagyományunkhoz híven az idei 
évben is megszerveződött a Márton-
napi libás hét a soltvadkerti Evangé-
likus Egyházi Óvodában. Az óvodai 
csoportokban az ünnep hetében 
lázasan zajlottak az előkészületek. 
A gyermekek nagy izgalommal 
készítették el saját lampionjaikat, 
és változatos barkácsfeladatokkal is 
ügyeskedtek nap mint nap. Saját ke-
zűleg készítették el a sok finomságot, 
miközben vidáman Szent Márton-
nal kapcsolatos dalokat énekeltek. 
Ez az ünnep szorosan kapcsolódik 
a „ZÖLD ÓVODAI” címhez is, 
melyet 2014-ben kapott meg az 
intézményünk. November 9-én 

 a lámpás menetet Homoki Pál lel-
kész nyitóbeszéde előzte meg. Gon-
dolataiba ágyazva meghallgathat-
tuk Szent Márton rövid történetét, 
majd Endreffy Máté iskolalelkész 
bocsátotta útjára az összegyűlteket 
egy úti áldással. A közel ezer főből 
álló sokadalom Horváth-Hegyi 
Máté hatodéves teológushallgató 
és az iskolalelkész gitárral kísért 
keresztyén dala után útjára indult, 
lámpásaikkal megvilágítva Solt-
vadkert utcáit. A családok először a 
református templom előtt haladtak 
el, majd a katolikus, végül az evan-
gélikus templom épületét érintve 
tértek vissza kiindulópontjukhoz.  
A sétáról visszaérkezve a gyermekek 
szüleikkel együtt az óvoda és az 
általános iskola udvarára vették az 

irányt, ahol egy izgalmas program, 
a zseblámpás libavadászat, illetve 
szeretetvendégség várta őket. Ezúton 
is szeretnénk köszönetet mondani 
a sok finomságért, támogatásért.  
Az este folyamán Pintér Béla keresz-
tyén dalai és a templom, valamint az 
óvodaépület falára vetített hangu-
latvilágítás fokozták a jó hangula-
tot, melyről Lénárt Tamás apuka 
gondoskodott. Pályakezdő óvoda-
pedagógusként első alkalommal 
vehettem részt ilyesfajta eseményen, 
és örömmel tapasztaltam, hogy egy 
olyan közösségbe kerültem, ahol 
példaértékű az összefogás, és ahol 
a gyermekek szemében ragyogó 
boldogság mindennél többet jelent 
számunkra.

Csesznegi Evelin óvodapedagógus 

„Akármeddig neveled a libát, csak lúd lesz 
belőle!” – tartja a mondás, és ez igaz is lehet, 
amennyiben nem kerül még lúddá válása előtt 
a sütőbe.
Márton napja az Egyesített Szociális Intézmény 
udvarára is beköszöntött a Nyugalom Szigete 
klubtagjaihoz, mégpedig Frankné Kolleer 
Tímea köszönhetően, aki a Fiatal gazda pá-
lyázaton elnyert támogatásából hozta létre 
libatenyészetét, és úgy gondolta, sikereivel, 
tapasztalataival másokat is megajándékoz.

A házi libamájpástétom, a libazsíros-lilahagymás 
falatok, az almapuncs ízvilágának élvezete mel-
lett a jeles naphoz tartozó szokásokat idézhették 
fel a szépkorúak. A legaktívabb libakeresők, 
illetve szólások és közmondások felelevenítői 
pedig arany libatoll kitüntetésben részesültek.

Tizedik alkalommal rendezték meg 
városunkban a Márton-napi újbor-
ünnepet, amit Ferenc Vilmos hívott 
életre egy évtizeddel ezelőtt. A 25 
éve várossá nyilvánított Soltvadkert 
a borászat alföldi fellegvára lett, ami 
óriási eredmény és elismerés a szak-
mának, a városnak és borainknak 
is. A Duna borrégió pincészeteinek 
borkülönlegességei mutatkoznak 
meg ezen az ünnepen, amelyre idén 
minden tekintetben kiváló nedűkkel 
érkeztek a borászatok. A rendezvényt 
minden évben miniszteriális szintű 
figyelem kíséri, idén dr. Feldman Zsolt 
agrárgazdaságért felelős helyettes ál-
lamtitkár tisztelte meg a programot. 

Lehoczki Ferenc köszöntője után a 
megszokott alapossággal elemezte a 
borágazat eredményeit, értékelte az 
év sikereit, nehézségeit. Örömmel 
állapította meg, hogy a tavalyi rekord-
termést mennyiségben és minőségben 
is felülmúlta az idei: mintegy har-
mincezer mázsa szőlővel több került a 
kádakba, mint az elmúlt évben. Fontos 
feladatnak és kihívásnak tekinti a pol-
gármester a szőlőterületek csökkené-
sének megállítását, hiszen közel 200 
hektárral csökkent a vadkerti szőlő-
birtok nagysága tíz év alatt. Negatív 
tendencia, hogy a hegyközségi tagok 
száma is ötven százalékkal csökkent, 
közülük is csak tíz százalékuk készít 
bort. Lehoczki Ferenc hangsúlyozta 

és mintegy üzenetként fogalmazta 
meg, hogy a borágazatban is ki kel-
lene alakítani egyfajta életpályamo-
dellt a kiszámítható jövő érdekében. 
Az ugyanis méltatlan az ágazathoz, 
hogy tíz év viszonylatában a bor ára a 
kétszeresére nőtt, míg a szőlőárak fo-
lyamatosan stagnálnak. Font Sándor 
– aki szintén állandó vendége a ren-
dezvénynek és szívén viseli az ágazat 
gondjait – elmondta, hogy arra töre-
kednek, hogy a szőlő felvásárlási árát 
a bor mindenkori árának 25 százalé-
kában állapítsák meg. Dr. Feldman 
Zsolt a pályázati lehetőségek mellett 
az ágazat gondjait sem rejtette véka 
alá. Az idei rekordtermés nem csak 

a szőlő esetében, de a gyümölcsöknél 
is jellemző volt, ami felborította a 
tároló- és hűtőkapacitást. Elismerés-
sel szólt a borászatok, szőlőtermelők 
munkájáról, és biztatott mindenkit a 
pályázati lehetőségek kihasználására. 
Értékes szakmai előadásokat is hall-
hatott szokás szerint a nagyközönség, 
akik egyébként szép számmal eljöttek 
a jubileumi rendezvényre, és díszes 
koszorút alkottak a borrendek képvi-
selői is. Kétségtelen, hogy a bormustra 
mindenkor a legizgalmasabb pillanat, 
hiszen egymás borait ízlelgetve, finom 
libasült mellett formálnak véleményt 
és cserélnek tapasztalatot a szakembe-
rek és a borkedvelők. 

Supka Éva

A soltvadkerti Kossuth Lajos Evangélikus Általános Iskolánál és 
Alapfokú Művészeti Iskolánál az utóbbi hónapokban komoly be-
ruházások történtek. A munkálatok befejeztével került sor a „D” 
épület emeletén az új tantermek és a könyvtár átadó ünnepségére.

Az eseményen az intézmény 
igazgatója, Udvarhelyi Attila 
köszöntötte a megjelenteket 
az új könyvtár helyiségében, 
és beszámolt a fejlesztésről. 
Mint mondta, nyolcéves 
álom vált valóra a beru-
házással. A most elvégzett 
munkálatok által egy igazán 
impozáns könyvtártermet 
alakítottak ki, amely modern 
és a mai kor követelménye-
inek mindenben megfelel. 
A felső szint másik oldalán 
pedig két új tanterem készült 
el. Megemlítette, hogy az elmúlt évek 
folyamatait tekintve sajnos a gyermek-
létszám csökkent, azonban a többcso-
portos és differenciált oktatáshoz több 
tanteremre van szükség. A könyvtár 
és a két új tanterem kialakítása 64,5 
millió forintba került, melyből az 
építészet 39 millió forintot, a bútorzat 
10,5 millió forintot, a lift 12 millió 
forintot és a tervezés költségei 3 millió 
forintot képeztek. Az új könyvtár ki-
alakításával az iskola díszterme – ami 
korábban könyvtárként is üzemelt – a 
továbbiakban csak díszterem lesz. Ezt 
5 millió forintból varázsoltak újjá. A 
két beruházás közel 70 millió forint-
ból valósult meg, melyből 15 millió 
forintot biztosított pályázati forrásból 
az evangélikus egyház, a fennmaradó 
összeget pedig az intézmény fedezte 
saját költségvetési megtakarításából. 
A kivitelezéssel kapcsolatban mon-
dott köszönetet Fiedler Bélának, aki 
a generálkivitelezésért felelt, Farkas 

Tamásnak, akinek vezetésével meg-
álmodták a belső teret és a bútorzatot, 
valamint Nagy Jánosnak és feleségé-
nek a belső elrendezés levezényléséért.

Az igazgatótanács elnöke, Homoki 
Pál beszédében méltatta az iskolában 
elvégzett munkát, és reményét fejezte 
ki, hogy még sok hasonló valósulhat 
itt meg a jövőben. Az új épületet 
Endreffy Máté iskolalelkész áldotta 
meg. Az ünnepélyes átadó alkalmával 
műsort adtak az iskola diákjai: Oláh 
Andrea, Albert József tanár, Kiss-Tóth 
Andrea és Sztojka Julianna fuvoláz-
tak, Tóth Anna és Péter-Szabó Hédi 
gitározott, Ficsor Karina és Farsang 
Georgina szavalatával tette ünnepé-
lyessé az alkalmat. Felkészítő tanára-
ik Horváth József, Medveczki János 
és Albert József voltak. Az eseményt 
a zenei tanszak hangversenye zárta a 
díszteremben.

Filus Tibor
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Két egyenruhás megható története

Koncert a templomban Aranyperec-díjat kapott 
Mester Róbert 

trapp bencét rendőrautóVal Vitték iskolába

Vastaps jutalmazta a fellépőket

A Fool Moon Énekegyüttes nagy 
sikerű koncerttel örvendeztette meg 
az evangélikus templom ötszáz fő-
nyi hallgatóságát november 19-én 
délelőtt. Az öt férfi zeneelméleti isme-
reteket osztott meg a hallgatósággal, 
majd zseniális örömzenélésbe kezd-
tek. A diákság szűnni nem akaró 

tapssal jutalmazta a vendég sztárokat.
A Magyarország Filharmónia ifjúsági 
programjait a zenei nevelés, a közön-
ségnevelés szempontjából nagyon 
fontosnak tartja az iskola vezetése, 
ezért immár második éve biztosítja 
tanulói számára a hangverseny-
bérletet.

Karácsonyi aj ándék!
A Gyöngyház

Kulturális Központban
kapható

Supka Éva: Szívem kertje
című verses kötete,

melynek június 1-jén tartották
ünnepélyes bemutatóját

a művelődési ház névadó
rendezvényén.

November végén a hévízi 
Danubius hotelben tar-
totta a Magyar Pékszö-
vetség éves közgyűlését, 
ahol Nagy István agrár-
miniszter és Septe József, 
a Magyar Pékszövetség 
elnöke szakmai, pálya- 
és életműdíjakat adott át 
szövetségi tagoknak.
Nagy öröm számunkra, 
hogy soltvadkerti érin-
tettje is van a rangos eseménynek, 
hiszen Mester Róbert, a Király Pékség 
szakmai vezetője Aranyperec-díjat 
vehetett át az agrárminisztertől. Az 
Aranyperec-díj a kiemelkedő szemé-
lyes szakmai teljesítményt ismeri el. 
Azok kapják, akik – azon túl, hogy 
szakmai tudásukat a teljes hazai pék-
közösség elismeri –a piac számára 
is fontos lépésekkel járultak hozzá a 
sütőipar fejlődéséhez, és részt vesznek 
a pékek következő generációjának 
képzésében is. Robi innovatív szak-
mai munkája méltán került a figyelem 
fókuszába, hiszen minden tudását, 
tapasztalatát a szakmai fejlődés terü-
letére összpontosítja. Munkásságát 
folyamatos képzés, tanulás jellemzi, 
eredményei pedig jól láthatók a pékség 

üzleteiben. Szebbnél szebb és ízlete-
sebb, különlegesebb termékek kerül-
nek ki a Király Pékség sütőüzeméből, a 
forradalmasított és az ősi, megbízható 
receptúrák szerint készítve. 
A hévízi ünnepségen a miniszter mél-
tatta az ágazatban dolgozók kitartó, 
nehéz és állandó versenyhelyzetben 
zajló munkáját. Mint mondta, az újjá-
alakult Agrárminisztériumnak egyik 
kiemelt feladata az élelmiszeripar, 
azon belül a sütőipar fejlesztése. Janu-
ár 1-jétől például 40 milliárd forintos 
pályázati keret nyílik meg technológiai 
beruházásokra, amelyekre a pékségek 
is jelentkezhetnek. 
További sikereket kívánunk ebben a 
szép és nemes munkában!

sé

A kedves történet még valamikor a 
nyáron, a kiskőrösi strandon kez-
dődött. 
Süveg Attila éppen a családjával él-
vezte a nyár és strand örömeit, ami-
kor észrevette, hogy a gyerekmedence 
partján egy kisfiú üldögél a negyven 
fokos melegben, talpig rendőr egyen-
ruhában. 
– Többször is meg kellett erősítenem a 
látványt, és győzködtem magam, hogy 
nem a meleg ártott meg – meséli ne-
vetve a jó humorral megáldott  rendőr 
törzsőrmester, körzeti megbízott. És 
mert a rendőr civilben is rendőr, fő-
ként, ha olyan elhivatott, mint Attila, 
akkor még inkább  megdobogtatja a 
szívét egy aprócska egyenruha. 
– Odementem az édesanyjához, 
bemutatkoztunk egymásnak és 
megkértem, hogy készíthessek egy 
fotót Bencéről, mert nagyon tetszett, 
ahogy ott vigyázza a gyerekeket. 

Végtelen komolyan vette a magára 
vállalt feladatot, mert aki rendőr akar 
lenni, nem is tehet másképpen. Erről 
meggyőződhettem a beszélgetésünk 
során. Az gyorsan kiderült, hogy ők is 
soltvadkertiek, és persze én is elmond-
tam, hogy itt vagyok körzeti megbízott 
tavaly július óta. Eltelt a nyár, és egyik 
reggel ez a rajz fogadott az őrsön. Mi-

vel nincs több Attila, így gondoltam, 
hogy nekem szól, és bevallom, nagyon 
meghatott. Sok pozitív visszajelzést 
kapunk az emberektől, akiknek va-
lamilyen módon segíteni tudunk, de 
így még nem kaptam elismerést, hogy 
semmit sem tettem érte, csak beszél-
gettem egy aranyos kisfiúval. 
Szerettem volna viszonozni a ked-
vességét és kigondoltam, hogy egy 
reggel rendőrautóval viszem el az 
iskolába a harmadik osztályos Trapp 
Bencét. Tervemet támogatta Kiss Ist-
ván rendőr őrnagy, őrsparancsnok, 
akinek részleteiben is elmeséltem a 
nyári élményeim Bencével kapcso-
latban. Kuti Erika kolléganőm pedig 
a szolgálati autót intézte el, így már 
csak a családdal kellett szövetkeznem, 
hogy meglepetés legyen fiatal bará-
tomnak az akció. Igencsak tágra nyílt 
szemmel fogadta az alkalmi fuvart, 
de nagyon gyorsan feloldódott és 

érdeklődve szemlélte az autó minden 
porcikáját. Egy rövid beszélgetésre is 
maradt idő az ifjú kollégával, mert 
úgy tűnik, nagyon elszánt, én pedig 
hiszek abban, hogy ez nem csak gyer-
mekkori ábránd, hanem egy olyan 
álom, amit Bence valóra vált majd.  
Számomra felejthetetlen élményt 
jelentett a találkozásunk.

Supka Éva

összetartó

mozgalmas az élet az aktíV nyugdíjas klubban

Nem kell sokkot kapni!

Kiskuntorban szomszédoltak 

Meggyőződésünk, hogy a nyugdíjba vonulás egy ember életében bi-
zonyos mértékig „sokkhatás”. Abban is teljesen biztosak vagyunk, 
hogy ha egy nyugdíjas ember minél tovább meg tudja őrizni akti-
vitását, ha értelmes elfoglaltságot talál, törődik egészségével, pró-
bál mind tovább egészséges életmódot kialakítani magának: sokat 
mozogni, egy jó társasághoz csatlakozni, ez hihetetlen jó érzetet ad. 
Nem érzi feleslegesnek magát, a rendezvények hihetetlenül „feldob-
ják”, a megszerzett élményből „táplálkozik” napokig, hetekig. 

A  „hármas”: Kovácsné Vízi Irén, 
Borbolyné Mucus  és Miskei Erzsó 
gondolt egyet, és 2016-ban létrehoz-
ták az Aktív Nyugdíjas Klubot, mely 
azóta számtalan rendezvényt tudhat 
maga mögött, és amelynek mára száz 
fő fölött van a taglétszáma, és folya-
matosan emelkedik. Ha leltárt kellene 
készíteni, bizony nem lenne egyszerű 
a helyzet, hiszen rengeteg program áll 
mögöttünk. 
Az egészséges életmód, pozitív gon-
dolkodás, lelki egészség címmel há-
rom részből álló előadást szerveztünk 
vendégelőadókkal, tavasszal több 

gyalogtúra, kerékpártúra következett, 
majd majális, és nagyon büszkék va-
gyunk arra, hogy elfogadta meghívá-
sunkat dr. Papp Lajos szívsebész pro-
fesszor, aki telt házas előadást tartott 
a sportcsarnokban.  Ezt több buszos 
kirándulás követte: a paksi atomerő-
műbe, Budapestre, az Országházba, a 
BODY kiállításra hajókirándulással, 
Szenes Iván-emlékkoncertre, és Ge-
mencben is jártunk. Sikeres „Nyárbú-
csúztató dínomdánomot” tartottunk 
október végén. Kihasználva a vénasz-
szonyok nyara utolsó gyönyörű nap-
ját, a Büdöstó Önkormányzati Üdülő 

kerthelyiségében vendégeskedtünk. 
A halászléparti igen jól sikerült, 42 kg 
halat főztünk, melyet több mint szá-
zan kóstoltak meg, majd Martin János 
és Rigó Misi, valamint Geiger Péter 
gondoskodtak a remek hangulatról. 
Köszönjük a támogatást Schnürlein 
Andornak, a finom réteseket  
Virág Szabolcsnak, és szakácsaink 
munkáját is. 

A jövő évi tervek már készen várják a 
megvalósítást, és az már látszik, hogy 
nem lesz unalmas esztendő a 2019-es 
év sem. Mindjárt február végén ter-
vezünk egy négy-, illetve hatnapos 
gyógyüdülést a Hévíz Panorámába, 
ahol egy Soltvadkertet bemutató ze-
nés napot szeretnénk tartani, ennek 
előkészítésén dolgozunk.

Kné 

Hirdetmény
Soltvadkert Város Önkormányzata 

Köznevelési, Kulturális, Sport- és Egész-
ségügyi Bizottsága a 2018. november 

27-i  bizottsági ülésén elbírálta a Bursa 
Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati 
Ösztöndíjpályázat  2019. évi fordulójára 

beérkezett pályázatokat.

A Bizottság 2.000.000,- Ft-os keretösszeg 
felosztásáról döntött az alábbiak szerint:

„A” típusú pályázat:
1 fő pályázót részesített 2x5 hónapon át 

havi 9.000,- Ft-os támogatásban,

1 fő pályázót részesített 2x5 hónapon át 
havi 8.000,- Ft-os támogatásban,

4 fő pályázót részesített 2X5 hónapon át 
havi 6000,- Ft-os támogatásban,

3 fő pályázót részesített 2x5 hónapon át 
havi 5.000,- Ft-os támogatásban,

8 fő pályázót részesített 2x5 hónapon  át 
havi 4.000,- Ft-os támogatásban,

1 fő pályázót részesített 2X5 hónapon át 
havi 3000,- Ft-os támogatásban.

2 pályázót ez évben 
nem részesített támogatásban.

„B” típusú pályázat: 
az idei évben nem érkezett.

Az egyéni bírálat eredményéről a pályá-
zók elektronikus úton – az EPER-Bursa 

rendszeren keresztül –  értesítést kapnak.

Soltvadkert, 2018. november 28.
Haskó László sk.

a Bizottság elnöke

A Soltvadkerti Református Egyház 
már a negyedik alkalommal vett részt 
a tázlári Böllérfesztiválon Sárköziné 
Kalmár Brigitta és férje, Sárközi 
Krisztián szervezőmunkájának kö-
szönhetően.
A Kiskuntor néven ismertté és nép-
szerűvé lett eseményre egyre többen 
jönnek vendégségbe. A vadkerti csapat 
segítsége idén is a presbiter testvérek-
ből és családjaikból állt össze, élükön 
Sípos Ajtony Levente lelkésszel, aki 

minden évben támogatja, és nagy 
helytállással segíti a csapatmunkát, 
gyermekeivel karöltve. Minden évben 
kiveszi a részét a közösséget erősítő 
alkalomból az egyház főgondnoka, 
Martin János is.
Amint azt Brigi elmondta, a nagysze-
rű hangulatban zajló toros nap kiváló 
alkalom a kapcsolatok éltetésére, 
elmélyítésére, és nem titkolt szándék, 
hogy épüljön, fejlődjön és gyarapodjon 
a gyülekezet.
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ármin a bicaját ajándékozta oda adakozásban élen

Karácsony havában szeretettel fordulni mások felé

A Szent család hajléka idén is összefogással készült
Lelkes vadkerti polgárok tekintik 
szívügyüknek immár hatodik éve, 
hogy az adventi készülődés és kará-
csonyvárás időszakát megszépítsék 
a város központjában felállított bet-
lehemi hajlékkal.
A kezdetleges istálló belső kialakítá-
sa mára már – az összefogásnak kö-
szönhetően – igazi élőképpé alakult 
át a korleíráshoz igazodva.
Mária és József, valamint a jászol-
ban fekvő kis Jézus egyszerűsége 
mellett megjelennek a három kirá-
lyok is, már díszes öltözékben mél-

tóságteljesen hódolva a kisdednek.
Nekünk, keresztyéneknek az életé-
ben Jézus születése mérföldkő.
Éppen ezért küldetésként tekintünk 
arra, hogy az utánunk érkező és fel-
növekvő generáció mintát, példát 
lásson bennünk összefogásban, 
értékhordozásban, hagyomány-
ápolásban és az őseink tiszteletében.
Az istálló favázának összeállításá-
ban komoly szerepet játszott Nehéz 
Tamás és csapata, a szalmahordás-
ban Zsikla József és Nagyapáti Ist-
ván családja jeleskedett, Gál Péter 

a belső berende-
zések összehor-
dásában segédke-
zett, Holczimmer 
Zoltán pedig a 
villanyszerelési 
munkálatokban. 
Fontné Fehér 
Ildikó ötlete ez az 
elképzelés, aki az 
évek során bővü-
lő kreatív csapat-
tal valósítja meg a 
látványnak is cso-
dálatos hajlékot. 

A team a komoly hideg ellenére is 
nagy összefogással végzi évről évre 
az önkéntes, lélekemelő feladatot. 
Aki meghitt pillanatokra vágyik, 
feltétlen látogasson el a Szent Koro-
na Cukrászda előtti helyszínre, ahol 
csendben emlékezhet.
Köszönet Barcsik Imrének, Kárpáti 
Áginak, Hachbold Évának, Matos 
Mónikának, Májerné Müller Ri-
tának, Trepák Icunak, Veinhardt 
Irénnek a közreműködésért, vala-
mint a Szervánszky családnak az 
impozáns zarándokhely kialakítá-
sáért, valamint biztosításáért.

Zarándokhely az ideérkezőknek, 
az erre sétálóknak, az átutazók-
nak, de leginkább az legyen az 
idelátogató helyi óvodás és iskolás 
csoportoknak, akik a keresztyénség 
legnagyobb ünnepének közeledtével 
megtanulják az értékek közvetítését, 
mely egy cél érdekében jött létre: 
kiemelve az advent jelentőségét, az 
elcsendesedést, a várakozással teli 
örömöt, a meglepetés varázsát. 
Legyen áldott mindenki számára az 
idei ünnep is!  

Csővári-Lakatos Réka

A felújított sportcsarnok átadási 
ünnepsége nyomot hagyott a jelenlé-
vőkben: nem csak azért, mert látvá-
nyos fejlesztések történtek az elmúlt 
hónapokban. A nyár folyamán egy 
kerékpáros ügyességi verseny is zajlott 
a Gyöngyház Kulturális Központ szer-
vezésében a város kerékpárútjának 
építése apropóján. Az eredményhir-
detést és díjak átadását a novemberi 
ünnepre tartogatták a szervezők, 
hiszen a belterületi kerékpárút pályá-
zata értékes ajándékokra is lehetőséget 
biztosított annak a közel háromszáz 
kisgyereknek, diáknak, akik részt 
vettek a versenyben. A legjobbak egy-
egy kerékpárral lettek gazdagabbak, 
melyeket nagy örömmel vettek át. 
Köztük Kriszt Ármin hatodik osztá-
lyos diák is a boldog bicajtulajdonosok 
közé tartozhatott volna, ha nem hozott 
volna egy nagyszívű döntést. 
Ármin felajánlotta és megható gondo-
latok kíséretében adta át nyereményét 
osztálytársának, Szepsi Rolandnak. 
Ármin bizonyára még nincs tisztá-
ban azzal, hogy nemes cselekedetével 

micsoda példát és mintát adott társa-
inak. Döntésének csodálatos üzenete 
a boldogság, hogy adni jó. Nagyszerű 
érzés látni mások mosolyát, örömét 
nem csak karácsony közeledtével, de 
az ünnepre hangolódásban biztosan 
nagy lépést tett a szívünk felé. Köszön-
jük, Ármin! 

Zsákszámra gyűlik a műanyag kupak 
a vadkerti iskolában. A diákönkor-
mányzat még szeptemberben döntött 
arról, hogy csatlakozik a Hatvani Adél 
gyógyulását segítő adománygyűjtés-
hez. A kiskőrösi kislány családjának 
megsegítése már önmagában is egy 
magasztos cél, ha pedig mindezt a 
gyermekek kezdeményezik, dicséretes 
dolog. Iskolánk élen jár a jóindulatban 
– meséli a részleteket Kubas Panna, 
a diákönkormányzat diák elnöke. 
Szinte hetente kell üríteni a folyosóra 
elhelyezett gyűjtőládákat, annyian 
csatlakoztak a segélyakcióhoz. A 3. 
osztály különösen átérzi az adakozás 
örömét, ők szatyorszámra hozzák a 

kupakokat, hogy annak bevételéből a 
családot segítsék.
A 6. a-sok is összedugták a fejüket, 
miként tudnának hatékonyan be-
kapcsolódni a család megsegítésébe. 
Ők a kupakok gyűjtése mellett saját 
zsebpénzükből áldoznak a kislány 
gyógykezelésének finanszírozására. 
Büki Gergő javaslatát egy emberként 
fogadták el, miszerint ami aprópénzt 
a büfében visszakapnak, azt nap mint 
nap bedobják az osztálytermükbe 
kirakott ládikóba. Karácsony előtt, az 
utolsó tanítási napon az összegyűjtött 
összeget ünnepélyes keretek között – 
osztálybulin – átutalják elektroniku-
san a Hatvani családnak.      NMeli

advent

meggyÚjtották az első gyertyát az adVenti koszorÚn

A szeretet ott van a bátrak szívében

Karácsonyra 
szeretettel

Borászportál, avagy ünnep borainkkal 

Lángra lobbant az adventi gyertya 
első lángja városunkban is. A Hit 
gyertyáját Udvarhelyi Attila, a Kos-
suth Lajos evangélikus iskola igazga-
tója és Endreffy Máté iskolalelkész 
gyújtották meg az iskola diákjainak 

közreműködése, az énekkar szolgála-
tának kíséretében, akiket Darányiné 
Haris Gabriella dirigált. Csodálatos 
dallamok keltek szárnyra szeretetről, 
békességről, karácsonyról, melyek 
fontosságát egyaránt hangsúlyozta az 
igazgató és a lelkész is. Az egyházi év 
fordulónapja is az első gyertyagyújtás, 
melynek évről évre több a látogatója. 
Idén is szép számmal megtisztelték az 
ünnepvárás kezdő alkalmát. 
Közösség csak ott születik, ahol ki-
nyitják szívüket is az emberek, mert – 
ahogy a gyerekek énekelték – a szeretet 
ott van a bátrak szívében. 
Tiszteljük meg vasárnaponként a 
gyertyagyújtási alkalmakat, és várjuk 
együtt az év legszentebb ünnepét! 

-sé- 

Kedves Olvasók, 
kedves Soltvadkertiek! 

Leperegtek a lapok a naptárakban, né-
hány hét választ el az év végétől. 
Egyik szemünk sír, a másik nevet, hi-
szen megint egy évvel öregebbek lettünk, 
ugyanakkor hálásnak kell lennünk 
azért, hogy megérhettük ezt az évet és 
megélhettünk általa sok mindent. 
Örömöt, sikereket, boldogságot, szép 
eredményeket és bánatot, szomorú-
ságot, veszteséget egyaránt. De Isten 
forgatókönyve a legtökéletesebb, mert 
mindenkire külön-külön szabott szere-
pet, éppen olyant, ami hozzá illik, amit 
képes megvalósítani az élet színpadán. 
És amikor terhet ad, erőt is rendel mel-
lé, hogy elbírjuk, hogy kibírjuk. Nem 
volt könnyű a mögöttünk megfáradt 
év sem, de fáradságának gyümölcseit 
ki-ki vegye leltárába, mert akadt szép 
számmal az is. A magam és a Vadkerti 
Újság munkatársai nevében szeretném 
megköszönni azt a kitartó figyelmet és 
szeretetet, amellyel a lapot megtisztelik, 
immár harminc éve. A Vadkerti Újság 
ugyanis éppen három évtizeddel ezelőtt 
jelent meg először! Az Önök szolgála-
tában áll azóta is, még ha vannak is 
hibái, hiányosságai, igyekszik hiteles, 
informatív, színes és változatos marad-
ni. Kívánjuk, hogy őrizzék meg szere-
tetükben a jövőben is! Legyen áldott 
az ünnep minden soltvadkerti család 
számára! 

Supka Éva 
főszerkesztő  

Büszkeség olvasni minden Soltvadkert-
tel kapcsolatos jó hírt az élet bármely 
területéről. De lássuk be, hogy nagy 
csatát vívott boraink sikerének duplán 
örvendünk, és hogy van rá okunk, arról 
gondoskodnak kiváló, méltán elismert 
borászaink, borászataink. 
Az egyik borászportálon akadtunk 
rá, hogy szinte már hagyomány, hogy 
a Frittmann Borászat borából készí-
tik a budapesti adventi vásár legjobb  
forralt borát.
Egy másik forrás pedig arról adott 
hírt, hogy Magyarország 2018. évi 
legjobb újbora lett az Eifert Pincészet  
Generosa bora. 
Természetesen ez aprócska kis szössze-
net így az év végén, mert borászataink 
fantasztikus sikereket értek el idén is 
minden hazai és nemzetközi bormust-
rán. Köszönet érte! 

Soltvadkert minden polgárának áldott ünnepeket 
és sikeres, eredményekben gazdag, 

boldog újesztendőt kíván 
Soltvadkert Város Önkormányzata 

és Képviselő-testülete nevében

Lehoczki Ferenc polgármester 
Temerini Ferenc alpolgármester

dr. Viszkók Zoltán jegyző
Fodorné dr. Schiszler Terézia aljegyző 

A Szent István-bazilika környéki 
adventi vásáron megtaláljátok 

a Frittmann forralt bort 
a DiVino standokon 

Az Eifert Borház tavalyi Generosája 
borkiválóság lett a Nemzeti Borkiváló-

ságok Program borkóstolóján 
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Vadkerti szalonból a világ tetejére
magyarország legkeresettebb ruhaterVezője győri bernadett  

11

Úgy tűnik, hogy igazi képes újság születik így év végére, hiszen 
szebbnél szebb fotók futottak össze szinte egyszerre. Változa-
tos, sok egyéniséget, stílust, művészetet képviselő embertől, mű-
vésztől, akikben egy valami biztosan közös, mégpedig az, hogy 
soltvadkertiek. Lehet profi fotós, könyvét éppen most kiadó ter-
mészetfotós vagy divatszakértő, ruhatervező: általuk Soltvadkert 
neve másképpen cseng a világ számos táján.  Így aztán Győri Ber-
nadettet sem kell bemutatni senkinek, hiszen hamar felfigyelt rá 
a szakma, a média, és tehetségének köszönhetően, egyre sikere-
sebb ívet fut be pályája. 

A Bernice Fashion tulajdonosa már 
gyerekkora óta rajzolt, festett, babaru-
hákat szabtak és varrtak nagymamája 
segítségével. Szenvedélye a divat iránt 
hamar kialakult.
Tanulmányait a budapesti Roth-
schild Klári magániskolában sa-
játította el. 2000-ben alkotta meg 
első ruhakollekcióját, melyet a híres 
Anna-bálon mutatta be Méara, egy 
virágzó cég kreatív dizájnere, ahol 
fiatal lányok, hölgyek álmát váltják 
valóra. Különleges, külföldi kelmék-
ből és alapanyagokból készíti egyedi 
méretezésű fazonjait, így a szalonban 
olyan csipkékből, selymekből, tüllök-
ből válogathatunk, amelyek máshol 
nem fellelhetőek. Textiltervező lévén 
saját tervezésű fürdőruhaanyagaival 
is találkozhatunk a varrodában, hatal-
mas kínálat várja vendégeit. Csapatát 

öt szakképzett varrónő alkotja, akik 
folyamatos továbbképzésekkel bővítik 
ismereteiket, fejlesztik képességeiket a 
folyamatosan megújuló szakmában. 
Így akár hozott kép alapján is vállalják 
bármilyen fazon elkészítését. Berna-
dettet munkája eredményeképpen a 
Miss World és a Miss Universe Hun-
gary hivatalos tervezőjének kérték fel 
2005-ben. Hogy jó választás volt a 
vadkerti szakember, mi sem igazolja 
jobban, mintsem hogy a bangkoki 
világversenyen elnyerte a Legkülön-
legesebb Nemzeti Ruha díját, amit 
Proksa Szandra szépségkirálynőre 
tervezett. A szépségvilág ragaszko-
dik Bernadett kreativitásához, ruhái 
eleganciájához, ahhoz a tervezői 
és kivitelezői minőséghez, amivel 
a legjobbak között tartják számon 
Magyarországon. Jelenleg a hazánkat 

képviselő Miss Universe, Kecskés 
Enikő teljes kollekcióján dolgozik, 
melyet a december 17-én Thaiföldön 
megrendezésre kerülő Miss Universe 
világversenyén visel majd a meseszép 
magyar királynő. Drukkolunk nekik!
És persze az sem mindegy, hogy a 
divatlapok oldalain milyen környe-
zetben köszönnek vissza Bernadett 
ruhakölteményei. A fotózására 
rendszerint különleges helyszíne-
ket választ: idén Marokkóban és a 
spanyol szigeten, Ibizán is készültek 
kampányfotók, melyeket facebook- 
és instagram-oldalán is megcsodál-
hatunk. Legújabb kollekciójának a 
vadkerti erdő adott otthont, és amint 
azt a káprázatos képek igazolják, 
szűkebb hazánkban is érdemes nyi-
tott szemmel járni.  Fiatal modelljei, 
Fejes Kíra és Fejes Lara, valamint  

Zimány Linda közreműködésével 
egészen különleges fotókat mutatha-
tunk meg a Vadkerti Újság oldalain is.
A szemlélőt nem igazán foglalkoztat-
ja, hogy mekkora csapatmunkát jelent 
egy-egy tökéletes kép megalkotása, 
egyszerűen csak hagyjuk magunkat 
elvarázsolni a látvány által. De a 
teljes harmóniához ezúttal is többen 
asszisztáltak. Tassi Eszter sminkes, 
Odrobina Évi stylist, Vágvölgyi Ildikó 
és Pazár Misi fodrász, Vojcehovskij 
Richard fotós közös munkája a vad-
kerti táj által ölelt szépségáradat.
És persze ne feledkezzünk meg a gyö-
nyörű és kedves paripáról, amelyet 
Kiskőrösről, a Szöllősi tanyától kap-
tak a fotózás időtartamára Szöllősiné 
Baranyai Katától. Bernadett pazar 
ruhái láttán talán sokakban felme-
rül a kérdés, hogy ilyen horderejű 
felkérések, megbízások mellett van-e 
esély, hogy bárki viselhesse a Bernice 
Fashion ruháit. Nos, hölgyeim, bátran 
keressék fel előzetes egyeztetés után a 
vadkerti szalont, ahol egyedi tervezé-
sű és méretezésű ruhákat alkotnak, és 
valóra váltják mindenki elképzelését, 
legyen az utcai viselet, alkalmi, eskü-
vői ruha vagy éppen fürdőruha. Győri 
Bernadett ruháival igazán összhangba 
kerülhetünk önmagunkkal!  

Elérhetőségek:
Szalon: Soltvadkert, Bethlen G. u. 51.
Időpont-egyeztetés: 06 30 326 99 32
Weboldal: www.bernicefashion.hu
FB: www.facebook.com/Bernice-Fashion
Instagram: www.instagram.com/bernicefashion
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– Ezt az utat az Emirátusokban ké-
szült fotóimnak köszönhetem, hiszen 
megtetszett Kathia Dobo divatterve-
zőnek, aki ragaszkodott hozzám, és 
felkért a divatkollekciója fotózására.  
Így aztán vele dolgoztam együtt 
három héten át, és persze modellek 
sokaságával, egy esküvői fotóanyag 
összeállításán. Nagyon erős szemé-
lyiségekkel, profikkal volt dolgom, de 
a szerepek és kompetenciák tisztázása 
után flottul ment minden. Hatalmas 
munka volt, három hétig szinte csak 
három órákat aludtam naponta. De 
vétek is lett volna átaludni az időt a 

világ legszebb szigetén, és ezt olyanok 
állítják, akik bejárták már a Föld szá-
mos csodás helyét. A három fő sziget-
ből – Mahé, Praslin, La Digue –  álló 
Paradicsom több mint idilli helyszín a 
fotózás szempontjából is.

 ▶ Jövő? 
– Most itthon van sok munkám, ovis 
fotózások az ország több pontján, 
karácsonyi családi fotózás akár hely-
színen is, hiszen komplett díszletet 
viszek, esküvők, szóval nem unatko-
zom, közben van két szalagavatóm, 
ahol koreográfiát tanítok. De már ké-
szülök lélekben jövő tavaszra, amikor 
az Azori-szigetekre utazom majd, és 
a hosszú távú tervek között szerepel 
többek között Madeira, Kuba, Grön-
land, Izland, Salar de Uyuni. 

 ▶ Tudod kezelni a hirtelen rád szakadt 
sikert? 
– Mivel soha nem vagyok elégedett, 
így azt hiszem, változatlanul Kévés 
Andor vagyok, aki folyamatosan ke-
resi és járja az útját, és nálam a cél az 
út maga.  

Supka Éva

maradandó

Megjelent Daróczi Csaba
Folyók gyermeke című albuma

A Seychelle-szigetekről jelentjük
kéVés andor a Világ legszebb tájain fotóz

Időnként dühítenek, sőt felháborítanak a közösségi portál ilyen-
olyan bejegyzései, de azt is be kell látni, hogy óriási ablakot nyitott 
a világra, melyen keresztül nagyon sok szép és szívünknek ked-
ves üzenet, csodálatos fotó is szemünk elé kerül. Így aztán gyakran 
nyomon követhetjük egy-egy ember életének mindennapjait, mun-
káját, örömét, bánatát, kis és nagy utazásait.

Kévés Andor is azok közé tartozik, 
akik pörgetik rendesen a forgalmat: 
hol itt, hol ott bukkan fel a vadkerti 
fotós, aki újabban csak az objektíven 
keresztül szemléli a világot. Egyik 
csodálatos helyszínről esik a másikra. 
Márciusban még az Arab Emirátusok-
ban készült fotókra csodálkozhattunk 
rá, néhány hete pedig a Seychelle-szi-
getekről küldött gyönyörű felvételeket. 
Irigyeljük sokan ezekért az élménye-
kért, bár a vele járó munka már közel 
sem olyan irigylésre méltó. Ezekről is 
beszélgettünk egy kávé mellett, miu-
tán hazatért kalandos útjáról. 

 ▶ Egy ideje eltűntél itthonról, a 
környékről, nincs zumba, nincs tánc 
Andorral, úgy tűnik, a fotózás lett  
az életed. 
– Nem ennyire kategorikus a helyzet, 
de valójában tényleg a fotózás tölti ki 
minden időmet, a tánc már csak hobbi 

szinten maradt meg, és hazudnék, ha 
azt mondanám, nem hiányzik – ál-
lapítja meg.  – Veszettül hiányzik, de 
el kellett fogadtatnom magammal is, 
hogy mindkettő teljes embert igényel. 
Így aztán maradt néhány szalagavató 
koreográfiája, de szerencsére a fotós-
munkáim során is tudom alkalmazni 
időnként.

 ▶ Hol jársz mostanában? 
– Talán ott kezdem, ahol Vadkerten 

abbahagytam – nevet kicsit fanyar 
eleganciával. – Magánéleti változások 
Szegedre szólítottak, de az élet különös 
fintora, hogy néhány hónap múltán 
szakítottunk jegyesemmel, és nekem 
újra meg kellett találnom önmagam. 
Nem mondom, hogy könnyű volt, 
de ma már a saját utamat járom, és 
ehhez bizonyára szükség volt ezekre a 
változásokra. Szegedről felköltöztem 
Budapestre abban a reményben, hogy 
hamarabb találok munkát. Nem ment 
máról holnapra, de valahogy Isten a 

tenyerén hordoz, és összetalálkoztam 
egy modell ismerősömmel a Duna-
parton, akivel korábban dolgoztam 
is. Ez a találkozás meghatározta a 
következő időszakot, és új távlatokat 
nyitott előttem. 

 ▶ Letisztult a képlet, tudtad, merre 
tovább? 
– Én egy nyughatatlan, folyton kutató, 
új utakat kereső ember vagyok. Új len-
dületet kaptam, és kicsit más irányba 

fordítottam a vitorlákat. A boudoir 
(művészi akt) fotózásról áttértem in-
kább az érzéki glamour irányába, és 
továbbra is imádom a gyerekek, a csa-
ládok fotózását. Szeretem visszaadni 
az embert képeimben, szóval most tu-
dom, ki vagyok, felépítettem újra ön-
magam. Nem mondom persze, hogy 
nem vállalok el időnként művészi 
aktot, járom az utam, megyek előre.  
▶ Nem is akármerre, hiszen hirtelen 
rengeteg távoli, egzotikus helyre is elju-
tottál. 

– Az első komoly ajánlatot március-
ban kaptam, az Arab Emirátusokban. 
Igyekeztem felkészülni minden te-
kintetben, és ráhangolódni a majdani 
élményekre, de most már tudom, nem 
lehet felkészülni erre. Az a mérhetetlen 
luxus és hedonizmus, ami ott tapasz-
talható, leírhatatlan. Persze rengeteget 
tudnék mesélni a fényűzésről, a pom-
páról, a gazdagságról, melyről sokan 
hiszik, hogy az olajnak köszönhető. 

Pedig az csak a GDP-jük hat százalé-
kát teszi ki, a többi a turizmusból jön. 
Ezért a turista szent és sérthetetlen. 
Az állampolgáraik rengeteg állami 
apanázst kapnak, aki munkára adja a 
fejét, annak viszont dolgozni kell, és 
cserébe busásan megfizetik. Egyébként 
mindenki Dubairól beszél, pedig Abu 
Dzabi sokkal szebb és még gazdagabb 
is. Félelmetes megtapasztalni rajtuk, 
hogy a pénz mennyire értelmét veszíti 
az életükben, hiszen számolatlanul van. 

 ▶ Magyarként mennyire volt nehéz 
boldogulnod? 
– Egy hatalmas olvasztótégely az 
ország, rengeteg nációval. A magyar 
identitást azt el kell fojtanod, hiszen 
azt mondják, ti, magyarok mindig ke-
seregtek, nem vagytok vidámak. No, 
rám ez ugyan nem jellemző, így aztán 
nem volt nehéz akklimatizálódnom, és 
jól jön bizony a két nyelv ismerete is. 
Az angolt ott anyanyelvi szinten beszéli 
mindenki, de időnként még a németet 
is tudtam használni. 

 ▶ Ha ki kellene emelni valami külön-
legességet, amit nem látunk a fotókon, 
mi lenne az? 
– Elég sok minden, de várj csak… 
hát megvan! Például ott a rendszám 
számít státuszszimbólumnak, minél 
kevesebb betűből áll, annál drágább. 
Az már teljesen mindegy, hogy milyen 
autón szerepel, a rendszám a lényeg. 
A másik úri huncutság a solymászat. 
Minden férfinak van legalább egy sa-
ját sólyma, Abu Dzabiban működik a 
világ egyetlen sólyomkórháza, ahol 
még egy tollműtétet is volt szerencsém 
látni. Egy-egy madár átlagosan úgy 150 
millió forintot ér. 

 ▶ Ne ragadjunk le az Emirátusoknál, 
ahova egyébként egy világkiállításra is 
bejutottál, hiszen a napokban érkeztél 
meg a Seychelle-szigetekről. 

Objektív

25 év természetfotózás élményét gyűj-
tötte össze Magyarország egyik leg-
ismertebb természetfotósa, Daróczi  
Csaba most megjelent könyvében. 
A Folyók gyermeke címmel kiadott 
vaskos kiadványban közel négyszáz 
fotón keresztül mutatja be szűkebb 
természeti környezetünk, a Kiskun-
ság varázslatos világát.
Daróczi Csaba, a 25 évvel ezelőtt 
városunkba költözött földrajz-test-
nevelés szakos tanár közel kétszáz 
hazai és nemzetközi díj, köztük há-
romszoros „Az Év Természetfotósa” 
cím tulajdonosa. Pedagógus hivatása 
mellett egyetlen hobbinak hódol, a 
fotózásnak. Olyannyira, hogy nem 
ritka, hogy hajnalban már a környe-
ző határt járja, lesi-űzi a meg nem 
ismételhető pillanatokat. A szikesek 
világát, a mocsarakat, a láperdőket, 
a homokbuckákat, valamint az ott 

tanyázó állatvilágot: szarvasokat, 
őzeket, nyulakat, juhokat. Hol deré-
kig a sásban megbújva, hol drónnal 
a magasból csap le a szemet gyönyör-
ködtető hódítatlan természetre. Fotói, 
melyeket most először tett közszemlé-
re könyv formában, ámulatba ejtőek. 
Több közülük nemzetközi nagydíjas 
fénykép. Ám akadnak köztük olya-
nok is, melyeket eddig sehol sem 
publikált. 
– Jövőre ötvenéves leszek. Ezt a ke-
rek évfordulót ünnepelve, valamint 
a 25 év természetfotózás által nyert 
élményeket szerettem volna megörö-
kíteni olyan kiadvány formájában, 
ahol a szöveg is a saját élményeimből 
építkezik. Több ez a könyv, mint egy 
fotóalbum. Útravaló szűkebb hazánk, 
a Kiskunság szépségeinek felfedezésé-
hez, fotós szemmel – avat a részletek-
be Daróczi Csaba.

A Folyók gyermeke című Da-
róczi-könyv megvásárolható a  
www.daroczicsaba.hu/konyvem web-
oldalon.

Könyvbemutató: 2018. december 12. • Gyöngyház Kulturális Központ

Bolyki Brothers
Adventi koncert 
december 14 -én 18 órától

a katolikus templomban

Várjuk együtt a szeretet ünnepét!

„Hova szívem, lelkem
Mindig mindenhonnan vissza-

visszavágyott,
Ujra láttam végre születésem földét,

A szép Kiskunságot!
Bejártam a rónát,

Melyet átölel a Tisza-Duna karja,
S ölében, mint kedves mosolygó gyermekét

Az anya, ugy tartja”.
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Diákszimpózium Halason

Projekt a városunkról
Papírgyűjtésben remekeltek

remekeltek a Vadkerti diákok

Gyalogtúra  
a Mecsek lábánál

Angolul az angolokról Zsibongó koncertek

Nyolcadik alkalommal gyűltek össze 
a megye kutató diákjai a Kiskunhala-
si Bibó István Gimnáziumban 2018. 
november 24-én, hogy bemutassák 
munkájukat a Diákszimpóziumon.
Olyan 12–16 éves diákok jelentkezését 
várták, akik tíz percben szívesen be-

szélnek – a tananyagon túli – önálló 
kutatásukról bármilyen társadalom- 
vagy természettudományi témakör-
ben. A diákszimpózium célja, hogy 
lehetőséget teremtsen a diákok szóbeli 
szereplésére, illetve azok a diákok is 
sikerélményhez juthassanak, akik a 
hagyományos tanulmányi versenye-
ken nem indulnak. Az előadásokat 
háromtagú zsűri értékelte két kate-
góriában: társadalomtudományok 
és természettudományok, illetve két 
korosztályban: a 7–8. és 9–10. évfo-
lyamosoknál.

Iskolánkat két tanuló képviselte. 
Gszelmann Barbara 8. c osztályos di-
ákunk a „katalizátorok” témakörben 
mélyedt el (felkészítő: Dudásné Ko-
vács Erika). A kísérletekben bővelke-
dő előadásával az első helyen végzett: 
könyvjutalommal és oklevéllel ismer-
ték el kimagasló munkáját. Rákóczi 
Péter 8. d osztályos tanulónk (felké-
szítője Csápekné Deli Helga) sikeresen 
mutatta be „Terraformálás” témáját, 
melyért elismerő oklevélben részesült. 
Gratulálunk a diákoknak! 

Felkészítő tanárok 

Az értékelés szempontjai voltak:
•	 az	előadás	alapjául	szolgáló	kutatómunka,	
illetve	gondolat	értékelése,

•	 a	téma	kidolgozása,
•	 az	előadás	felépítettsége,
•	 az	előadás	és	az	összefoglaló	összhangja,
•	 helytállás	a	„vitában”,
•	 megjelenés,	előadói	stílus,	retorika.

Városuk történelmével, műemléke-
ivel és hagyományaival ismerkedtek 
a harmadik évfolyamos diákok két 
hónapon át. Programjukat Soltvad-
kert Projektnek nevezték el. Légrády 
Andor vezetésével megtekintették a 
Helytörténeti Gyűjteményt, voltak 
a Kramer Pincészetben, a Király 
Pékségben pedig még a munkából is 
kivették részüket. Kisétáltak a Lukács 
Kápolnához, ahol felmenőik, őseik 

sírjánál elidőztek. Sorra megtekintet-
ték a város köztéri szobrait, hogy ek-
képp is fejet hajtsanak nagyjaik, hősi  
halottaik előtt. 
Mint azt a tanító nénik – Gubik Bar-
bara, Kévés Rózsa és Judák-Vas Ani-
kó – elmondták, a témához kötődően 
sok szöveget olvastak, feldolgoztak. 
Projektnaplót is készítettek, melyben 
a gyerekek minden élményüket leraj-
zoltak, lejegyzeteltek.     NMeli

A Kelet-Mecsek gyönyörű, védett erdőivel körbeölelt keskeny völ-
gyében fekszik Óbánya. Ide utaztak a vadkerti diákok és tanáraik 
november 10-én, hogy egy kellemes gyalogtúrán vegyenek részt.  
Az időjárás is kedvezett a bakancsos megmérettetéshez, ezer ágra 
sütött a nap. A séta folyamán Hegyiné Szanádi Adrienn egy ap-
rócska földrajzi, Dudásné Kovács Erika természetismereti, míg 
Mihókné Rácz Renáta főszervező egy kis német nemzetiségi nép-
ismerettel fűszerezte meg a helyi tudnivalókat.

– A falu különös hangulatú, egyetlen 
utcájának házai között gyors folyású 
hegyi patak, az Öreg-patak fut végig.  
A házsorok szépen rendben tartott 
portái többségükben tornácos pa-
rasztházakból állnak, az udvarokat 
általában a hegyoldalba mélyülő 
pincék zárják. Mint megtudtuk, az 
utcaképet a település közgyűlése 
védetté nyilvánította. Látszik, hogy a 

romantikus, régies hangulattól a la-
kók sem kívánnak eltérni – mesélték 
a résztvevők, akik kicsit több mint 
tíz kilométert tettek meg a két sváb 
település – Óbánya és Kisújbánya – 
környékén.
Az őszi erdő látványa sokakkal feled-
tette a fáradalmakat. A kirándulást a 
Diáksport Egyesület szervezte.

NMeli

– Kicsit több mint 22 mázsa papírt 
gyűjtöttek az általános iskolások 
október 26-án – nyilatkozta lapunk-
nak Szűcsné Martin Erika tanárnő, 
a hagyományos környezetvédelmi 
program főszervezője. A Diákönkor-
mányzat által szervezett akcióban 
szinte minden gyerek részt vett, vagy 
gyűjtőként, vagy segítőként. Szülők 
sokaságának köszönhetően hatalmas 
hegyekben álltak a papírkötegek.  
Az osztályok között meghirdetett 
versenyt az alsó évfolyamban a 3. b 

nyerte. Második lett a 4. b, harmadik 
helyen zárt a 2. a. A felsősöknél a 
legtöbb papírhulladékot a 7. c hozta. 
Második lett a 6. a, míg a harmadik 
helyen a 8. c osztályközösség végzett. 
A fent nevezett osztályok helyezéstől 
függően 1200-1000-800 Ft/fő vissza-
csorgó összeggel növelik osztálykasz-
szájukat, melyből finanszírozhatják 
kirándulásukat, bulijukat, vagy saját 
döntés alapján bármire felhasznál-
hatják azt. 

NMeli

Megelevenedett mesevilág
kányádi sándor emlékére szerVeztek Versenyt

Kányádi Sándor emlékére szerveztek 
versmondó versenyt az alsósok no-
vember 19-én, ahol osztályonként két 
tanuló vett részt. A zsűri tagjai: Dely 
Zsuzsanna (elnök), Medveczki János, 
Fejesné Császár Éva, Mészárosné 
Körmendi Anita és Árkiné Szénási 
Éva voltak. A versenyzőket Vida Dor-
ka 3. b osztályos kisdiák konferálta fel. 
Minden versenyző nagyon ügyesen, 
bátran szerepelt. 

Kistérségi angolverseny zajlott az 
iskolánkban november 27-én. Közel 
hatvan diák ült tabletek elé a SMART 
teremben, köztük több tucatnyian a 
környező oktatási intézményekből: 
Kiskőrösről a gimnáziumból, a Petőfi 
Sándor Általános Iskolából, Bócsáról 
és Kecelről, hogy összemérje tudását 
angolnyelv-ismeretből, illetve az 
Egyesült Királyság országismeretéből. 
Mint azt a szervezőktől – Csiszár Ka-
talin, Szűcsné Martin Erika, Nyúlné 
Forgó Mária, és Medveczki János – 
megtudtuk, a verseny egy online teszt 
formájában valósult meg. A győzte-
sek angol könyveket kaptak, melyet 
az MM Publications szponzorált.  

A vendéglátás sikeréhez a Vadkert 
Pékség, a Diákönkormányzat, vala-
mint a szülők járultak hozzá.
Eredmények:  
Az 5. évfolyamban egy kiskőrösi és 
egy keceli diák mögött, harmadik-
ként végzett Koczkás Tamás. A 6.-os 
évfolyamban is a harmadik helyet 
sikerült megszerezniük a vadkerti 
diákoknak, Varnyú Dóra személyé-
ben. A hetedikesek között Farkas 
Zoltán János szintén a harmadik 
helyen zárt. A végzősök között a 
második és a harmadik helyen is 
vadkerti diák szerepelt: Zsikla Máté  
és Babenyecz Bence. 

NMeli

Helyezettek: 
1. évfolyam: 1. hely: Nagy Nándor,
2. hely: Frittmann Áron, 3. hely: Csápek Kornél
2. évfolyam: 1. hely: Zsikla Réka,
2. hely: Szabó Zsófi, 3. hely: Hirsch Gergő
3. évfolyam: 1. hely: Fejes Kíra, 2. hely: 
Ajtai Henrietta, 3. hely: Babenyecz Bálint
4. évfolyam: 1. hely: Virág Nóra, 2. hely: 
Király Emese, 3. hely: Lehoczki Lilla

Zsibongó koncertek címmel új soro-
zatot indított útjára az iskola zenét 
tanuló, a zenével játszó, játékba 
hívó növendék csapata és tanáraik.  
Az ötletet egy tantermi haszná-
lat alól felszabaduló pianínó adta  
Udvarhelyi Attila igazgató részéről. 
Legyen a zsibongóban elhelyezett 
hangszer hívó lehetőség a szüne-
tekben zenét művelő és hallgató 
gyerekek számára. Az eddigi 
tapasztalatok azt mutatják, hogy 

mindkét oldalról nagy az érdeklő-
dés, s lehetőséget kaphatnak más 
hangszeresek, előadók, verselők is 
társaik előtti szereplésre az iskola 
eme „rögtönzött” színpadán.
Az előadók sorát Seres Eszter és  
Révész Kolos kezdte, majd öccse,  
Révész Csongor ült a zongora 
elé. Egy következő alkalommal 
Barcsik Ildikó zongorázott, majd 
Gszelmann Edvárd, Madácsi Fédra 
és Révész Kolos énekelt.

A képhez tartozó írásunk a 9. oldalon olvasható

A jószívű hatodikosok
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Kiállítás
December 2-től 19-éig A Soltvadkerti 
Alkotók Köre tagjainak kiállítása
Adventi rendezvényeK
December 9. vasárnap 17.00 a Hősök 
terén a 2. adventi gyertya gyújtása, 
műsort adnak  az Önkormányzati 
Óvodák.
December 14. péntek 18.00 Adventi 
koncert a római katolikus templomban.     
Fellép a Bolyki Brothers, Magyaror-
szág egyik legkedveltebb a cappella  
együttese.
December 15. szombat és 16. vasár-
nap 15.00-tól Adventi sokadalom 
az intézmények, civil szervezetek, 
baráti társaságok közreműködésével  
a Hősök terén.
December 16. vasárnap 17.00 a Hősök 
terén  a 3. adventi gyertya gyújtása, 
műsort ad az Evangélikus Egyházi 
Óvoda.
December 19. szerda 17.00  a 4. adventi 
gyertyát  Soltvadkert Város Képviselő – 
testülete lobbantja lángra, műsort ad a 
Búzavirág Asszonykórus.

állAndó progrAmoK
December 3. hétfő 14.15-től Társal-
gó délután, a Mozgáskorlátozottak 
Soltvadkerti Csoportja az Egyesített 
Szociális Intézményben
December 3., 10., 17., hétfő 17.00  
Búzavirág Asszonykórus
December 5. szerda 14.00 Mozgáskor-
látozottak Baráti Köre
December 6., 20., csütörtök 17.00 Nem 
vagy egyedül klub klubdélutánja
December 7. péntek 16 órától Mese-
Kuckó a könyvtárban. Mesél a Mikulás
December 12. Soltvadkerti Alkotók 
Köre 

ajánló

Decemberi moziműsor
07. PÉNTEK 19:00
08. SZOMBAT 19:00
Jegyár: 900 Ft

nyUgHAtAtlAn ÖzvegyeK  
angol-amerikai krimi, dráma, thriller, 128 perc, 2018

08. SZOMBAT 17:00
09. VASÁRNAP 17:00
Jegyár: 900 Ft

A diótÖrŐ 
és A négy BirodAlom  
amerikai családi kalandfilm, fantasy, 99 perc, 2018

09. VASÁRNAP 19:00
10. HÉTFŐ 19:00
Jegyár: 1100 Ft

Ami nem Öl meg 
– A tetovált lány  
angol-német-svéd-kanadai-amerikai krimi-dráma, thriller, 
117 perc, 2018

10. HÉTFŐ 17:00
Jegyár: 700 Ft

mAmmA miA! 
sose HAgyJUK ABBA   
amerikai zenés vígjáték, 114 perc, 2018

14. PÉNTEK 19:00
15. SZOMBAT 17:00
22. SZOMBAT 17:00
Jegyár: 900 Ft

A grinCs   
amerikai családi animációs film, komédia, 90 perc, 2018

15. SZOMBAT 19:00
17. HÉTFŐ 19:00
Jegyár: 900 Ft

BUéK   
magyar dráma, vígjáték, 2018

16. VASÁRNAP 19:00
Jegyár: 900 Ft

BoHém rApszódiA 
angol-amerikai életrajzi dráma, zenés film, 134 perc, 2018

21. PÉNTEK 19:00
22. SZOMBAT 19:00
Jegyár: 1100 Ft

roBin Hood  
amerikai akciófilm, kalandfilm, 116 perc, 2018

28. PÉNTEK 16:00
28. PÉNTEK 18:00
Jegyár: 900 Ft

mAry poppins visszAtér  
amerikai családi film, fantasy, musical, 2018

29. SZOMBAT 19:00
30. VASÁRNAP 19:00
Jegyár: 1100 Ft

AQUAmAn   
amerikai-ausztrál akciófilm, kalandfilm, fantasy, 143 perc, 2018

12
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16

16

Programjainkról részletes felvilá-
gosítást személyesen és az alábbi 

elérhetőségeken kérhetnek:
78/582-585, 78/582-582,

70/9433-431 
www.vadkertimuvhaz.hu,

www.gyongyhazvadkert.hu
A műsorváltozás jogát fenntartjuk.
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decemberi 

programok

elŐAdásoK
Január 18. péntek 18.00 Csiky Ger-
gely: Kaviár a Szilveszter Társulat elő-
adásában
Belépőjegy 2.000 Ft/fő
Február 8.  péntek, 18.00 A 2 is néha 
sokk.   A Csonka Színkör előadása
Belépőjegy 1.700 Ft/fő
Március 8. péntek, 18.00 A szekrény  
A Tabdi Színjátszók előadása  
1.000 Ft/fő 
Április 5. péntek, 18.00 TVRTKO 
…túl minden határon…motivációs  
előadás 
Belépőjegy  2018-ban 2.200 Ft/fő, utá-
na 2.500 Ft/Fő.
2019. február 14. csütörtök 9.00 
-16.00-ig Protokoll a közszolgálatban 
Görög Ibolya protokoll szakértő inter-
aktív előadása. Részvétel csak előzetes 
jelentkezéssel lehetséges.
interAKtív 
foglAlKozásoK 
A helytörténeti gyűjtemény életre kel
A gyűjtemény kiállítási anyagának 
megtekintésén túl fodrászat, a „tisz-
taszoba” a gazdasági udvar, illetve a 
fogorvosi rendelő, valamint a kora-
beli konyha is életre kel a vendégek  
bevonásával. 
Megvalósítás: Légrády Andor a gyűj-
temény vezetője és munkatársai közre-
működésével. Tel: 30/ 967-9083

A Gyöngyház Kulturális Központ 
munkatársai 

áldott ünnepeket 
kívánnak mindenkinek! 

Az előadásokra belépőjegyet is lehet vásárolni.

Lepje meg szeretteit bérlettel, 

belépőjeggyel!

Bérletes akció 2019. január 18-ig

A bérlet ára: 6.700 Ft/fő
A bérletet vásárlók között sorsolást tartunk, 
melyen 7 éjszakás görögországi szálláslehetőséget 

nyerhet az autentikus hangulatú tengerparti 
Makrygialos üdülőhelyre a nyári szezonban, 

3 fős stúdiós elhelyezéssel, 
az Androméda Travel jóvoltából.

Ingyenes Anyakönyvi hírek
apró • apró • apró október

Német tolmácsolás és fordítás. 
0620 9466727

Eladó Irsai Olivér minőségi 
szőlőültetvény 2,5 ha, 
Imrehegy-Tüskös-ön. 2-3 éves, 
AKG alá bevont. Érd.: 30/3464422

Selymesen, a főút mellett 2200 m2-es 
telek eladó. Tel.: 06-20/492-1771

Eladó: 
• Honda 600 kistraktor 
   tartozékokkal, utánfutóval 
• L-GO elektromos rokkant motor 
• Kerékpárok, mosógép, centrifuga,  
   terménydaráló, szieszta kályha,  
   üstház, alumínium edények 
• Jó állapotú női, férfi ruha 
Érd.: 06-20/425-8706

Újszerű elektromos kerekesszék 
eladó. Tel.: 06-20/360-9608

Soltvadkerten kisebb családi házat 
keresek garázzsal, melléképülettel, 
kert nélkül megvásárlásra. 
Érd.: 06-20/360-9608

SZÜLETÉSEK:
Falusi Ádám Imre  an.: Falusi Klaudia
Mihók Katerina Ágnes  an.: Eke Ágnes
Valenda Vanda  an.: Kovács Edit

dugulás-elhárítás 
06 20 917 1403

Banga sándor
6400 Kiskunhalas

Kossuth lajos u. 22/B

HÁZASSÁGKÖTÉSEK:
Tomán Fruzsina – Kurcz Róbert

Rugóskapa eladó. 
Tel.: 06-30/308-5186

Soltvadkert belterületén, a Bócsai úti 
gazdabolt mellett 5800 m2 földterület 
eladó. Tel.: 06-30/431-9941

Eladó: 
• 1 db kihúzhatós 6 személyes asztal 
• 1 db rácsos gyerekágy (babaágy) 
Tel.: 06-70/207-1832

Eltolt szintű 3 szobás családi ház 
melléképületekkel, nagy portával, 
udvarral eladó. Érd.: 06-20/224-4343

Gillich Jeremiásné
             szül.: Köhler Gizella Mária 1955
Lázár István   1942
Jákob János Sándor   1951
Frits Mihály   1938
Bodahelyi Antal   1958
Gyuricza József   1943
Havasi István   1953

LED, LCD TV JAVÍTÁS 1 ÉV GARANCIÁVAL!
Tel.: (H-P 8-18 óráig) 06 30/626 1021

Komlós Zsolt 
lcd-tv-monitor-szerviz.hu
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fákat ültettek a horgászok, sok terVük Vár megValósításra 

Épül, szépül a Vadkerti-tó környezete

Folyamatos 
a törpeharcsa-gyérítés

A Soltvadkert-Kiskőrös Petőfi Horgász Egyesület szervezésében fa-
ültetés volt november 23-án a Vadkerti-tó partján. A munkálatok 
egy hosszútávú fejlesztés újabb állomását jelentették, amivel az 
igen aktív közösségi szerepet vállaló egyesület folyamatosan fej-
leszti a tavat és annak környezetét.

Az egyesület elnöke, Szentkúti Gyula 
elmondta, hogy a partszegélyt övező 
fák elöregedtek, kipusztultak, ezért 
szükségessé vált azok pótlása. A solt-
vadkerti önkormányzattal összefogva 
jött létre az egyesület által szervezett 

faültetés, amely során a versenypálya-
ként ismert partszakaszon 41 magyar 
kőrist helyeztek ki. A fákat a talaj és 
egyéb környezeti viszonyok figyelem-
bevételével választották ki Ba Irén 
kertépítő segítségével. Az egyesület 

célja az, hogy egy igen szép környeze-
tet alakítsanak ki a tóparton, amely-
nek része volt az is, hogy a korábban 
kivágott fák tuskóit is kiszedték. Ezek 
a hátramaradt fagyökerek látványuk-
ban sem mutattak jól a környezet-

ben, és balesetveszélyesek is voltak.  
A faültetési munkálatokban a horgász-
egyesület tagsága vett részt. Az elnök 
megemlítette, hogy a csapadékmen-
tes időjárás miatt nagyon alacsony 
most a tó vízszintje, amely harminc- 

negyvenévente szokott előfordulni.  
Ez a téli időszakban azért jelenthet 
gondot, mert a tó befagyásakor a nád-
tövek is a jég felett lesznek, ami feladja 
a leckét a nádvágási munkálatok elvég-
zésében. Megtörtént az őszi haltelepí-
tés, amely által 30 mázsa háromnyaras 
ponty került a vízbe, és legközelebb 
tavasszal telepítenek majd kétnyaras 
pontyokat. A korábbi években elkez-
dett törpeharcsa-gyérítést is végzik.  
A vízbe kihelyezett varsákat folyama-
tosan ürítik és ennek köszönhetően 
idén is jelentős mennyiségű törpehar-
csát halásztak ki a vízből.

A közelmúltban szakemberek bevoná-
sával elvégezték a tó halállományának 
felmérését, melyre mintegy ötven 
évvel ezelőtt volt legutóbb példa. A ta-
pasztalatok alapján elmondható, hogy 
a víz nagy halállománnyal rendelke-
zik. A halfajták tekintetében a vízben a 
pontyból van a legtöbb, melyet a süllő 
követ, és szép apróhal-állománnyal 
rendelkeznek. A közeljövő tervei 
között szerepel, hogy a vízpartra nap-
elemes világítótesteket helyeznének el, 
valamint szeretnének egy közösségi 
házat is építeni a versenypályánál ki-
alakított rendezvénytérre.

tóparti

A Soltvadkert-Kiskőrös Petőfi Horgász 
Egyesület nagy figyelmet fordít arra, 
hogy a kezelésében lévő Vadkerti-tó-
ban megfelelő minőségű és mennyisé-
gű halállomány legyen. Az egyesület 
évente több alkalommal hajt végre 
haltelepítést, ami mellett a különböző 
halfajok arányaira is figyelmet fordí-
tanak.
Az egyesület már két évvel ezelőtt el-
kezdte a törpeharcsa-gyérítést, melyet 
idén is folytatnak. Ennek a feladatnak 
a végrehajtása minden évben ősszel 

történik azért, hogy ne zavarják a ki-
helyezett varsákkal a strandolókat és 
a horgászokat. Az egyesület alelnöke, 
Ungvári Ferenc elmondta, hogy az 
idei évben eddig három alkalommal 
ürítették a varsákat, és az a tapasztalat, 
hogy csökken a tóban lévő egyedszám, 
ugyanis az első évben mintegy 2000-
2500 kg volt a fogás, második évben 
1000-1200 kg, most pedig 400-500 kg 
törpeharcsát sikerült kiszedni eddig 
a tóból. Természetesen folytatják a 
munkát, ameddig az időjárás engedi. 

Bizonyára sokan felteszik a kérdést, 
hogy miért szükséges a törpeharcsa-
állomány gyérítése? Az alelnök úgy 
fogalmazott, hogy ez a halfaj egy 
„szemtelen” kis hal, ugyanis minden 
csalit és etetőanyagot megeszik, ami 
vízbe kerül, így rengeteg bosszúságot 
okoz a horgászoknak. Jellemzően az 
első hal a törpeharcsa, ami megjele-
nik a bedobott készség környékén, 
felszedi az etetőanyagot, kapást csinál, 
miközben természetes védőmechaniz-
musával, a tüskéivel távol tartja a többi 
halat. Amikor elfogyott az etetőanyag, 
elmegy, ha nem csinált kapást, és a 
horgász csak vár az egy szem csalijá-
val a horgon, hogy hátha megtalálja 

valamilyen hal. A másik nagy kárté-
tele pedig az, hogy a halak nád szárára 
lerakott ikráját profi módon megeszi, 
így a természetes szaporulatot gátolja. 
Tehát nagyon indokolt, hogy minél 
kevesebb legyen a vízben. Természetes 
ellensége a fekete sügér, de sajnos az is 
az ikrát fogyasztja… Azt mondják a 
szakemberek, hogy jellemzően mint-
egy hétévente elkapja őket egy vírus, 
ami a beltenyészetből adódik, és ekkor 
szinte teljesen eltűnnek a vízből átme-
netileg. Gasztronómiailag egyébként 
ízletes húsú, szinte szálkamentes 
halfaj. Sokféle étel készíthető belőle: 
egyebek mellett halászlé, paprikás, sült 
hal, halászléalap.

remek szezont zártak a terepen is  

A báli szervezés is profi kategóriás

Nem mindennapi élményben 
volt részük a terepautózás sze-
relmeseinek, akiknek a hagyo-
mányos éves díjkiosztó gálája 
ezúttal Soltvadkerten zajlott. 
Népes vendégsereg gördült ösz-
sze a sportcsarnokban a Motor-
sport Racing Klub szervezésé-
ben, melynek élére Sárköziné 
Vida Renáta állt. 

Óriási csapatmunkával segítették so-
kan, hogy ne legyen kivetnivaló a báli 
esten, és mondhatni, hibátlan buli 
kerekedett. Demeter János, a klub 
elnökének köszöntőjét követően Le-
hoczki Ferenc polgármester méltatta a 
város egyik legaktívabb közösségének 
összetartását. Hiszen – mint mond-
ta – a versenyzés, a hobbi művelése 
mellett komoly energiát fordítanak a 
kapcsolatok őrzésére, elmélyítésére, 
a karitatív tevékenységre, és nagyon 
lényeges feladatvállalásuk a környezet 
védelme, szépítése, építése, melyhez a 
város önkormányzata egy, a részükre 

rendelkezésre bocsátott területtel is 
hozzájárult, hogy méltó versenypályát 
alakíthassanak ki a Vadkerti-tó szom-
szédságában.  
A szezonzárás díjátadás is egyben, 
ahol a kategóriagyőztesek átvehetik 
a kupákat és egyben hallhatják az 
eredményeiket is csokorba szedve. 
A soltvadkerti sportolók mellett a 
szomszédos településekről, de távoli 
helyekről is érkeztek sportbarátok, 

akik egyébként a versenyeken is rend-
szeresen ott vannak. A vadkertiek 
nem csak nagyszerű vendéglátók, 
profi szervezők minden tekintetben, 
de a pályán is keményen állják a sarat, 
amit eredményeik is igazolnak. 
Szinte minden kategóriában vadkerti 
győztest hirdettek a báli esten. A klub 
nagy büszkesége és külön köszöntöt-
ték a város által Év sportolója címmel 
kitüntetett Gyimóti Pétert, aki Deme-

ter Jánossal az oldalán több hazai és 
nemzetközi versenyen szerzett dicső-
séget Side by side kategóriában. A ván-
dorkupa is megállapodott hosszú évek 
után a lajosmizsei Besenyei Péter–Lu-
dányi Balázs páros, a nagy normál ka-
tegória győztesei három éven keresztül 
bajnokként zárták a versenyt, így meg-
tarthatták az impozáns serleget. Giovi 
és csapata is kitett magáért, és betyár 
jó hangulatot teremtettek, amire per-
sze vevő volt a terepes csapat apraja és 
nagyja. A tombolák sokasága jelentős 
helyet elfoglalt, a fődíj, a Szakál Metál 
Autóalkatrész 100 ezer forint értékű 
szerelőkocsija Kiskunhalasra került, 
de négyszáz tombola talált gazdára az 
est folyamán. 

A vállalkozók és az intézmények nagy 
odaadással támogatták a rendezvényt, 
amit ezúton is köszönnek a bál szerve-
zői, hiszen segítség nélkül nem lehetne 
sikerre vinni egyetlen programot sem. 
Az persze hozzáállás kérdése, hogy ki 
mit hoz ki egy bálból. No, de lehet-e 
unatkozni egy olyan buliban, ahol 
remek a vacsora az Abonyi Fogadó jó-
voltából, és a helyi mókamesterek nem 
átallnak tütübe öltözni és eltáncolni a 

Hattyúk tavát, olyan „dömésen”. Fer-
geteges sikert aratott a fiúk meglepetés 
előadása, és hajnalig dübörgött a ban-
da széles jókedvében.

–sé–

A SoLTVADKERTIEK
EREDmÉNyEI: 

Profi kategória 1. hely:
Demeter János–László Imre

Profi plusz kategória 1. hely:
Ilovai Bálint–Lenthár Ádám 
Profi plusz kategória 5. hely:

Kozma Patrik–Dukai Gábor
Side by side kategória 1. hely:

oláh József–Balta Tímea

extrém

18 19



2018. december2018. december labdarúgás

A Vadkert FC az élmezőnyben zárt
dobogóközelben Várják a folytatást

A megyei III. osztályú labdarúgó bajnokságban szereplő Vad-
kert FC gárdája az őszi szezon hajrájában hazai pályán kapott 
ki a Kiskőrösi LC II. csapatától 3-2-ra. A fiúk a vereséget követő-
en két szép győzelemmel fejezték be a bajnokság első felét.

A Vadkert FC a 10. fordulóban ha-
zai pályán fogadta a Császártöltés 
EFSK csapatát. A dobogós helyekért 
küzdő hazaiak szoros mérkőzésen 
tudtak nyerni 1-0-ra (1-0): Gerstner 
– Prucser, Kaposvári, Tamaskó 
(Gyuricza M.), Marton, Frank, 
Holczimmer T. (Varga B.), Kővári, 
Balogh A. (Szekér), Windecker T., 
Gyuricza Zs. Edző: Holczimmer Ta-
más. A két csapat találkozóján nem 
látszott meg, hogy a hazaiak mint-
egy kétszer annyi pontot gyűjtöttek 
eddig a vendégeknél. A császártölté-
siek szervezett és lelkes játéka végig 
nyílttá tette a mérkőzést. A találkozó 

során néhány keményebb belépő 
borzolta a kedélyeket egyik, illetve 
a másik oldalon. A három pontot 
eldöntő találatot egy szép egyéni 
akció során Kővári Csaba szerezte 
a 43. percben. 
A 11. fordulóban szomszédvári rang-
adón léptek pályára a Kecel Senior 
FC otthonában. Az előző fordulóban 
a keceliek 11-0-ra kaptak ki a Kiskő-
rösi LC II. csapatától és most sem 
úszták meg kevesebb bekapott góllal, 
miután a vadkertiek nyertek 11-1-re 
(0-6): Gerstner – Kaposvári, Szekér, 
Tamaskó (Trapp), Marton (Tasnádi), 
Eiler, Frank, Kővári, Prucser, Gyu-

ricza M. (Gyuricza J.), Gyuricza Zs. 
(Tóth I.). Edző: Holczimmer Tamás. 
A találkozón végig nagy fölényben 
voltak a vendégek, akik már az első 
támadásból gólt szereztek. Az első 
félidőben látottak alapján a szünet 
után már csak az volt a kérdés, hogy 
milyen nagy arányban nyeri meg 

a mérkőzést a soltvadkerti gárda.  
A hazaiak gólját Csányi Roland sze-
rezte a 85. percben (1-10), a vendégek 
találatait Elier László-3, Frank Gá-
bor-2, Kővári Csaba-4 és Gyuricza 
Zsolt-2 lőtte. A vadkertiek 23 pontot 
szerezve a 4. helyről várhatják majd 
a tavaszi folytatást.                           FT

Focitornán 
a legifjabbak

Vereség a szezon végén

Az intézményi Bozsik Program ke-
retében utánpótlás labdarúgótornát 
rendeztek a kiskőrösi KEVI Petőfi Sán-
dor Általános Iskolájában november 
16-án. A tornán részt vevő gyermekek 
több pályán is játszottak az intézmény 
két tornacsarnokában.
Az eseményen összesen 17 csapat lé-
pett pályára, akik az összes kiskőrösi 
óvodát képviselték, de jöttek Soltvad-
kertről, Izsákról és Csengődről is.  
Az U7-es korosztályban szereplő 
gyermekek kisebb méretű pályán, 2x1 
méteres kapura játszottak. Itt nem 
voltak győztesek vagy vesztesek, és a 
torna végén nem hirdettek eredményt.  
A fő szempont a tehetséggondozás és 
a gyermekek folyamatos versenyezte-
tése volt, amelyen a a soltvadkertiek 
Udvarhelyi Attila edző vezetésével 
vettek részt.                                           FT

A megyei I. osztályú bajnok-
ságban szereplő Soltvadkerti 
TE labdarúgó csapata számá-
ra nem sok sikerélmény volt 
az őszi szezonban. A csapat 
mindössze két mérkőzést tu-
dott megnyerni és egy döntet-
lent ért el, a többi találkozót 
a fiúk elbukták. A gárda az 
utolsó őszi fordulóban hazai 
pályán fogadta a Kecel FC 
együttesét, akiktől nagyará-
nyú vereséget szenvedtek el.

A soltvadkertiek sok hibával 
játszva szenvedtek 4-0 (0-2) ará-
nyú vereséget: Frittmann – Viola 
(Péczka), Font, Rózsa, Márki, 
Németh P., Radics, Szalai (Szeg), 
Frei, Pekker, Simon (Lévai). Edző: 
Hatvanyi Edvárd. A mérkőzésre  
igen tartalékosan állt fel a hazai 
gárda, amelyből sérülés miatt nem 
állt a csapat rendelkezésére Tóth 
Árpád, Soproni András, Vargacz 
Zikó, Burszki Zoárd, Palakovics 
Balázs, Fejes Vince és öt sárga 
lapja miatt egy mérkőzésre szóló 
eltiltását töltötte le Szarka Roland. 
A soltvadkertiek keretében így több 
ifjúsági korú játékos is szerepelt. 
A mérkőzés elején a pálya közepén 
folyt a küzdelem és egyik csapat sem 
játszott nagy fölényben. Váratlanul 
jött a keceliek gólja a 13. percben, 

amikor Brindza Tamás mintegy 35 
méterről szánta el magát lövésre, és a 
labda a kapu jobb oldalába vágódott 
(0-1). A védők hibáját kihasználva 
a 38. percben Nébl Martin növelte 
a vendégek előnyét (0-2). A szünet 
után gyorsan eldőlt a találkozó, 
amikor egy szép akció végén a 48. 
percben Nagy Elődnek az üres ka-
puba kellett gurítania a labdát (0-3). 
Ezt követően a soltvadkeriek előtt 
is adódott öt-hat nagy gólszerzési 
lehetőség, de ebből a sok helyzet-

ből még szépíteni sem tudtak. 
A végeredményt a 66. percben Pa-
tai Balázs találata állította be (0-4).  
A játék képe alapján nem volt ek-
kora különbség a két csapat között, 
azonban a keceliek jó arányban ér-
tékesítették a helyzeteiket, a hazaiak 
pedig nagy hibákat vétettek a gólok-
nál, és a sok kínálkozó lehetőséggel 
nem tudtak élni. Az őszi szezont a 
soltvadkertiek a 12. helyen zárták 7 
ponttal, a keceliek pedig a 4. helyen 
állnak 24 ponttal.                         Filus

Tornagyőzelem
a legifjabb focistáknál

Négy győzelem és egy döntetlen volt a kisfocistáink mérlege az 
utolsó nagy megmérettetésen, ahol 22:10-es gólkülönbséggel mutat-
koztak be. A Hírös-ÉP szervezte első téli tornán a 2012. január 1. 
után született gyermekek vehettek részt: a Kecskemét UFC, a Kecs-
kemét LC, a KTE Akadémia, az SC Hírös-ÉP két csapattal, valamint 
a Soltvadkerti Foci-Suli Sportegyesület.

– A mérkőzésen 
mindegyik csapat 
játszott mindenki-
vel, ahol 12 perces 
játékidők voltak.
Csapatunk az egy 
döntetlen kivé-
telével az összes 
mérkőzésből győz-
tesen került ki és 
így tornagyőztes 
lett. Külön öröm 
számunkra, hogy a 
csapatot egy kislány 
is erősítette Bene Petra személyében, 
akinek gratulálunk, és reméljük, hogy 
a többi lányt is ösztönözzük ennek a 
sportágnak a megszerettetésére. 
Mellette gratulálunk a résztvevő gyer-
mekeknek és az edzőnek, Holczimmer 
Tamásnak – nyilatkozta lapunknak az 
egyesület vezetője.

A tornán résztvevő gyermeke-
ink: Bene Petra, Bene Zsolt, Eiler 
Zente, Eiler Tamás, Galántai Máté, 
Hachbold Bence és Klam Csaba.
Góllövőink: Eiler Tamás (11), Eiler 
Zente (7), Klam Csaba (2), Galántai 
Máté (1), Hacbold Bence (1).

NMeli

Október 27-28-án rendezték meg az 
újonc és serdülő korosztályokban a 
Pintér Attila országos ranglista ver-
senyt Orosházán. Az Ambrus Aszta-
litenisz Akadémiát öt fiatal képviselte. 
Lei Balázs az U11-es korosztályban 
az első helyet szerezte meg, az U13-as 
fiúk közt az 5. helyen, majd a serdülő 
fiúk között (akik nála négy évvel idő-
sebbek) a 11. helyen végzett. A serdülő 
leányok közt Tanács Nóra a döntőig 
jutott, ahol szoros 3-2-es meccsen 
maradt alul. Nóri az U13-as korosz-
tályban is begyűjtött egy bronzérmet. 
Müller Evelin az U11-es korosztályban 
2. lett. További eredmények: Leány 
U13: Müller Evelin 15., Galambos 
Jázmin főtáblára jutott. Serdülő le-

ányok: Lei Eszter a főtáblára jutott. 
Az idén is Tázláron rendezték meg 
a nem igazolt versenyzők részére a 
körzeti Diákolimpiát. A Kossuth La-
jos Evangélikus Általános Iskolát Pál 
Dorka, Biró Nóra és Frank Gergő kép-
viselte. Mindhárman aranyéremmel 
térhettek haza bebiztosítva magukat 
a megyei fordulóra, amelyet Soltvad-
kerten rendeznek meg.                    MVE

Orosházán
ütötték a labdát fiataljaink 

Belgiumban is helytálltak 

2018. október 31-én és november 
1-jén 22. alkalommal rendezték meg 
a belgiumi Namurban zajló utánpót-
lás nemzetközi versenyt, ahol a hazai 
belgák mellett magyar, francia, német 
és luxemburgi csapatok is indultak. 
Magyarországról a soltvadkerti csa-
pat utazott ki a versenyre az Ambrus 
Asztalitenisz szakosztály kezdemé-
nyezésére. A csapat tagjai idén: Lei 
Eszter, Vándor András (Dunake-
sziről), Tanács Nóra, Orosz András 
(Temerinből), Müller Evelin és Lei 
Balázs, valamint az edzők: Ambrus 
Ferenc, Tanács Imre és Béleczki And-
rás. Érdekesség, hogy Ambrus Ferenc 
először húsz éve utazott ki erre a ver-

senyre, amikor Ambrus Tímea a ser-
dülő lányok közt az első helyen végzett. 
A 2018-as csapat a következő eredmé-
nyeket érte el: Lei Balázs U11-ben 2., 
Orosz András U13-ban 3., Müller Eve-
lin U11-ben 5., Lei Eszter serdülőben 
9., Tanács Nóra U13-ban 9. és Vándor 
András serdülőben 15. lett. A soltvad-
kerti Ambrus Asztalitenisz Akadémia 
csapata a végső összesítésben a 4. he-
lyen végzett.
Ezúton szeretnénk megköszönni a 
Soltvadkerti Kézilabda Szakosztály 
támogatását, hogy az autóbuszt a 
versenyre a rendelkezésünkre bocsá-
tották.  

MVE

Európa-bajnok lett Mariana

Pálfi Mariana ismét beírta magát a 
sportolók nagykönyvébe. A soltvad-
kerti műugrónő legutóbbi nagy sikere 
az „amatőr” műugróknak rendezett 
Masters Európa-bajnokság, amit 
Szlovéniában rendeztek meg. Mariana 
nagyon készült erre a megmérettetés-
re, és nem hiába, hiszen maga mögött 
hagyva a tavalyi győztest is, az idén 
abszolút bajnokként zárta a kontinens-
versenyt. Minden kategóriában: így 1 
méteren, 3 méteren és a toronyugrás 
kategóriájában is aranyérmes lett. 
Fantasztikus energiával, kitartással 
és elszántsággal versenyez és mindig 
szívósan készül. Elismert sportoló, akit 
a profi világban is példaként állítanak 
a sportolók elé, és munkájával már 
azt is elérte, hogy ingyen készülhetett 
fel versenyeire a budapesti Komjádi 
uszodában. 

A jelenleg Hollandiában dolgozó Ma-
riana ezúton is köszöni soltvadkerti 
támogatóinak, barátainak a bizalmat, 
a segítséget, mely nélkül nem jutna el 
külföldi helyszínekre. Amint mondta, 
az eredményeivel igyekszik meghálál-
ni a szponzorok nagylelkűségét. 

Támogatók: Soltvadkerti TE, Variens Kft., Materiál-Plastik Kft., Soltvadkertért 
Alapítvány, Poli-Farbe Kft., Kajári és Fia Kft., Malina és Tsa Kft., Szatmári Optika, 
Szabadi István, Szekeres Pálinka, Extra Plast Kft. és Edina.

spOrt

toronymagasan Verte a mezőnyt
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„Aranyélet” az oviban és a bálbanHazai pályán nyertek a lányok

Szép sikert arattak a Félegyháza ellen a fiúk

hétköznapi mesék, mesés hétköznapok összesítVea tabella nyolcadik helyén állnak 

Az Arany János utcai óvoda és bölcső-
de november 24-én tartotta hagyo-
mányos jótékonysági bálját, melynek 
hangulatát a megújult óvodában 
zajló aranyélet adta és persze a lelkes 
óvó nénik, szülők öntötték formába 
színes, emlékezetes műsorukban.   
Az iskola ebédlőjében megtartott ese-
ményen szép számmal megjelentek a 
mulatni vágyók. 
Kovács-Börcsök Brigitta és Nagy-
Holczimmer Edina szervezők köszön-
tötték a bálozókat. Brigitta beszédében 
megemlékezett Bodahelyi Antalról, 
aki önzetlen odaadással támogatta a 
felesége által vezetett óvodát. Beteg-

séggel való küzdelme ért véget no-
vemberben, kegyelettel őrzi mindenki 
az emlékét. 
Brigi köszönetet mondott a vállalko-
zóknak, segítőknek, akik nélkül nem 
jöhetett volna létre az est. Természe-
tesen rengeteg tombolaajándék is 
várta, hogy az este folyamán gazdára 
találjon. A díszítés az óvónők, gondo-
zónők és szülők közös munkája volt, 
mely hangulatában az új óvodarész 
világát tükrözte. Külön kiemelték Ta-
kács Tünde, Tóthné Csikász Brigitta, 
Kissné Ország Dóra és Schneiderné 
Májer Judit segítségét, a Sa-No-Ti 
Kft. helytállását. Árkiné Szénási Éva 
pedig az idén leköszönő Kovács-Bör-
csök Brigittának és Takács Tündének  
tolmácsolta az óvoda kollektívája és a 
szülők jókívánságait önzetlen mun-
kájukért. A jó hangulatot az óvónők 
fergeteges műsora alapozta meg. 
A finom vacsora elköltése után a talp-
alávalót hajnalig Kis Gyöngyi és Tasi 
Tamás szolgáltatta.

Légrády/sé
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A megyei I. osztályú kézilab-
da bajnokságban nincs köny-
nyű helyzetben a Soltvadkerti 
TE női csapata. A lányok az 
őszi szezonban szinte min-
den találkozójukat idegenben  
játszanak le.

A csapat a 6. fordulóban hazai pályán 
fogadta a Kecskeméti NKSE II. gárdá-
ját. A találkozó előtt a soltvadkertiek 
a tabellán a 8. helyen álltak 4 ponttal, 
a vendégek pedig a negyedikek voltak 
7 ponttal. A vadkerti lányok számára 
ez volt az őszi szezonban az egyetlen 
olyan mérkőzés, amikor pályaválasz-
tóként léphettek pályára. A csapat 
azért kérte a megyei szövetséget, 
hogy az őszi szezonban idegenben 
játszsanak, mert egy elnyert pályázata 
volt a városnak a sportcsarnok belő 
felújítására. Időközben a város vezetői 
úgy döntöttek, hogy túlárazás miatt 
visszamondják a pályázati lehetősé-
get, így nyílt most mód arra, hogy a 
csapat hazai környezetben játsszon le 
egy mérkőzést. Sok néző előtt, kiváló 
hangulatban játszották le a találko-
zót, amelyet a vadkertiek nyertek meg 
24-22-re (8-12): Szűcs V. – Lőrincz 
6, Korsós A. 3, Ledényi 1, Korsós Á. 

11, Szentpéteri , Tasnádi 1. Csere: 
Bozsókiné (k), Vancsik (k), Bennarik 
1, Bleszák, Csipkó, Trsztyinszki, 
Hachbold, Petrezselyem 1, Frittmann. 
Edző: Romsics Erzsébet. A két csa-
pat találkozóját a vendégek kezdték 
jobban, hiszen a vadkertiek számára 
rámálomszerű 0-4-el vette kezdetét 
az összecsapás. A hazai csapat véde-
kezése szétesett, és a támadások be-
fejezésével is gondok akadtak. Emiatt 
az első félidőben két gólnál jobban 
nem tudta megközelíteni ellenfelét 
a hazai gárda, és jelentős hátránnyal 
várhatták a második játékrészt (8-
12). A szünet után nagyot változott a 
játék képe, miután zsinórban szerzett 
három góllal kezdtek a vadkertiek (11-
12). Feljavult a hazaiak védekezése, 

és elmaradtak a kecskemétiek első 
félidőben lerohanásból szerzett góljai. 
A második félidő közepén 15-15-nél 
egyenlítettek a hazaiak, majd a veze-
tést is átvették, amit már a mérkőzés 
végig nem engedtek ki a kezükből. 
Az utolsó percekben már 24-20-ra is 
vezettek a vadkerti lányok, és a nagy-
szerű második félidei teljesítményük-
nek köszönhetően arattak a végére 
magabiztos győzelmet. 
A következő fordulóban a csapat 
Tiszakécskére látogatott, ahol 29-24 
(16-13) arányú vereséget szenvedtek. 
A 8. fordulóban Kunszentmiklósón 
vendégszerepeltek, mely találkozón 
30-24-re (16-9) kaptak ki. A csapat 
nyolc mérkőzés lejátszását követően a 
8. helyen áll 6 ponttal.

A megyei I. osztályú férfi ké-
zilabda bajnokságban szerep-
lő Soltvadkerti TE csapata két 
rangadót és egy fontos hazai 
mérkőzést játszott az utóbbi he-
tekben. A gárda a hazai mérkő-
zésén jó játékkel nyert, viszont 
a két idegenben lejátszott talál-
kozón kikapott.

A fiúk a bajnokság 6. fordulójában 
szomszédvári rangadón léptek pá-
lyára. Ezen a játéknapon a Kecel KC 
otthonában szerepeltek, ahol 32-26 
(16-10) arányú vereséget szenvedtek: 
Vizi V. (k), Lehoczki (k), Angebrandt 
(k), Farsang 2, Bakai 5, Opauszki 6, 
Demeter, Ürmösi 4, Gazsó D. 5, Gazsó 
P., Kincses 2, Vizi I., Lenthár, Nyerges 
2, Patai. Edző: Nagy Imre. A találkozó 
nagy küzdelmet hozott a pályán, de 
a gyorsabban kézilabdázó keceliek 
már az első félidőben jelentős előnyt 
szereztek. A szünet után sem tudott 
feljavulni a soltvadkertiek védekezése, 

és a magabiztosan játszó keceliek ilyen 
arányban is megérdemelten nyertek. 
A második félidő közepén egy sza-
bálytalanság után Farsang Kristófot 
piros lappal kiállították. A mérkő-
zésen helyenként a durvaság határát 
súroló szabálytalanságok is voltak, de 
összeségében a magasabb fokozaton 
játszó keceliek győzelme nem forgott 
veszélyben. 
A bajnokság 7. fordulójában a fiúk 
hazai környezetben lépetek pályára, 
amikor a Félegyházi KSC csapatát 
győzték le 32-28 (15-13) arányban: 
Lehoczki – Kincses 4, Lenthár 2, 

Opauszki 5, Torgyik 3, Ürmösi 1, 
Nyerges 2. Csere: Angebrandt (k), 
Bakai 3, Farsang 2, Gazsó D. 6, 
Hachbold, Patai, Reszl 4, Vizi I. Edző: 
Nagy Imre. Ezzel a szép sikerrel 
továbbra is harcban van a vadkerti 
csapat, hogy a legjobb négy közé ke-
rüljön, ami a felsőházi rájátszásban 
való részvételt jelentené.
A 8. fordulóban a gárda a bajnoki cím-
re esélyes Bácsalmási PVSE otthoná-
ban lépett pályára, ahol 37-24 (22-12) 
arányú vereséget szenvedtek. A csapat 
jelenleg hét mérkőzés lejátszását köve-
tően a 6. helyen áll 6 ponttal.
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